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   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Nämnd Kommunstyrelsen   
   

Offentligt sammanträde Nej  
   

Sammanträdesdag 16 juni 2021  
   

Tid och plats Klockan 13:00 – 17:05, A-salen/Distans  
   
 Ledamöter Frånvarande  

följande paragrafer 
Tjänstgörande  
ersättare 

 Beslutande  Daniel Dronjak (M), 
Ordförande 

  

 Nicholas Nikander (L)   
 Christian Ottosson (C) §4-21, 23-40, 42-

46 (går 14:45) 
Henrik Juhlin C §4-21, 23-
40, 42-45, Bo Källström §46 

 Christina Eklund (M) §4-21, 23-40, 42-
46 (går 14:45) 

Love Bergström (M) 

 Jelena Drenjanin (M) §1-27, 41, 45 (kom 
15:30) 

Eva Carlsson-Paulsén (M) 

 Karl Henriksson (KD)   
 Ingalill Söderberg (DP) §3-21, 23-40, 42-

46 (går 14:15) 
Leif Dyrvall (DP)  

 Lars Björkman (HP)   
 Sara Heelge Vikmång (S)   
 Rasmus Lenefors (S)   
 Ann-Marie Högberg (S)   
 Rikard Lingström (S) §19-21, 23-40, 42-

44, 46 (går 15:10) 
Yossi Sigal (S) 

 Nujin Alacabek (V)   
 Anders Lönroth (MP)   
 Mats Arkhem (SD) §40, 42-44, 46 (går 

16:35) 
Martin Nigals (SD) 

 
 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Eva Carlsson-Paulsén (M)  (går 16:15, tjänstgör enligt ovan) 
Love Bergström (M)  (deltar hela sammanträdet, tjänstgör enligt ovan) 
Henrik Juhlin (C)  (går 16:55, tjänstgör enligt ovan)  
Bo Källström (L)  (deltar hela sammanträdet, tjänstgör enligt ovan) 
Rolf Johansson (KD)  
Leif Dyrvall (DP)  (deltar hela sammanträdet, tjänstgör enligt ovan) 
Sven Nicklasson (HP)  
Yossi Sigal (S)  (deltar hela sammanträdet, tjänstgör enligt ovan) 
Anneli Sjöberg (S)  (går 14:45) 
Britt Björneke (V)  (går 16:00) 
Martin Nigals (SD)  (deltar hela sammanträdet, tjänstgör enligt ovan) 

 
 Samtliga ledamöter och ersättare deltar i sammanträdet på distans förutom 

ordförande.  
  

Övriga närvarande Se nästa sida 
 

Utses att justera Anders Lönroth (MP) 
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Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

Justeringens tid Måndag 21 juni  Paragrafer 1-12, 14-26, 29-
46 
 
Paragraf 13, 27 och 28 
förklaras omedelbart 
justerade vid 
sammanträdet, och 
redovisas i separat 
protokoll.  

   
Underskrifter   

 Ester Andréasson  
 Sekreterare 

 

 

 Daniel Dronjak  
 Ordförande 

 

 

 Anders Lönroth  
 Justerande 

 

 

 Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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 Kommunstyrelsens sammanträde den 16 juni 2021 

Övriga närvarande 
Camilla Broo, kommundirektör* 
Patrik Forshage, biträdande kommundirektör 
Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör 
Heléne Hill, samhällsbyggnadsdirektör 
Mona Birgetz, HR-direktör  
Lina Blombergsson, biträdande socialdirektör 
 
Ralph Strandqvist, budget- och kvalitetschef  
Robert Johansson, administrativ chef* 
Roger Himmelsköld, upphandlingschef  
Jenny Bejker, stabschef 
Vilhelmina Granfalk, kommunjurist 
Albin Lindeskär, planarkitekt  
 
Karin Hovlin, Governo 
Beda Andersson, Governo  
Rebecca Hagberg, Governo  
 
Tomas Selin (C), förskolenämndens ordförande 
Hampus Holmgren (M), politisk sekreterare* 
Peter Johansson (MP), politisk sekreterare 
Lisbeth Krogh (HP), politisk sekreterare 
Tove Lönstad (S), politisk sekreterare 
Pelda Qaso (S), politisk sekreterare 
Sofie Strömvall (KD), politisk sekreterare 
 
Ester Andréasson, kommunsekreterare* 
Axel Wettergren, IT-drifttekniker* 
 
*: deltar fysiskt på sammanträdet  
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BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsen protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 16 juni 2021 

Protokollet har justerats den  21 juni 2021 

Anslaget sattes upp den 22 juni 2021  

Anslaget tas ner den 14 juli 2021 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  13 juli 2021 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, Kommunstyrelsens 
förvaltning, Kommunalvägen 28, 
Huddinge 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 1   
    
    

 
 
 

Godkännande av föredragningslistan  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föredragningslistan godkänns med följande tillägg:        

• Två nya ärenden har lagts till efter det att kallelsen till sammanträdet först 
sändes ut, det gäller följande två: 

o 44 Nomineringar till Byggnadspriset 2021 

o 45 Upphandlingsstrategi gällande upphandling av 
konsumentförpackade dagligvaror och fruktabonnemang 

• Under ärende 43 Övriga frågor kommer information med följande rubrik att 
ges: ”Information: Utskottssammanträden i december 2021” 

• Ärendet Nämndinitiativ: Granska och omförhandla Huddinge kommuns avtal 
rörande Fleminghallen, läggs till föredragningslistan och får ärendenummer 
46.  

 
Sammanfattning 
Daniel Dronjak (M), kommunstyrelsens ordförande, informerar om ärendet. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin 
Alacabek (V). 
  
Sara Heelge Vikmång (S) väcker förslag till nämndinitiativ från Socialdemokraterna: 
Granska och omförhandla Huddinge kommuns avtal rörande Fleminghallen. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad.   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 2   
    
    
 

 
 

Anmälan av jäv  
 
Inget jäv anmäls vid dagens sammanträde. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 3   
    
Diarienummer KS-2021/846.182    
 

 
 

Inriktning budget 2022-2024  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Förslag till inriktningsärende 2022-2024 för Huddinge kommun, enligt 
kommunstyrelsens tjänsteutlåtande daterat den 1 juni 2021, godkänns. 

2. Ekonomiska ramar, enligt bilaga 2 till kommunstyrelsens tjänsteutlåtande daterat 
den 1 juni 2021, ska ligga till grund för nämndernas och bolagens yttranden. 

3. Förslag till lokalresursplan 2021, enligt bilaga 3 till kommunstyrelsens 
tjänsteutlåtande daterat den 1 juni 2021, ska ligga till grund för nämndernas 
remissvar. 

4. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att se över resurstilldelning till klimat- 
och stadsmiljönämndens verksamheter, inklusive budgetering och resultatöverföring 
avseende verksamheten vinterunderhåll. Översyn ska ske i samverkan med miljö- och 
bygglovsförvaltningen. 

5. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att se över resurstilldelning till kultur- 
och fritidsnämndens verksamheter. Översyn ska ske i samverkan med kultur- och 
fritidsförvaltningen. 

6. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att utreda kommunens finansiella mål 
för god ekonomisk hushållning med hänsyn till förändrade redovisningsprinciper av 
gatukostnadsersättning och investeringsbidrag. 

Det noteras till protokollet, att ledamöterna i Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp, Anders Lönroth (MP) samt Mats Arkhem (SD) ej deltar i 
beslut i ärendet.  

 
Sammanfattning 
Enligt ny budgetprocess, som beslutades av kommunfullmäktige den 14 december 
2020 (KS-2020/2249.182), ska ett förslag till inriktning för budgetarbetet beredas 
under våren. 
  
Med de förutsättningar som beskrivs i inriktningsärendet bedöms de finansiella målen 
för årets resultat, skuldsättning och budgethållning klaras. Resultatnivån är beräknad 
till två procent av skatter och bidrag för samtliga tre år. I dagsläget bedöms det finnas 
ett utrymme för att möta osäkerheter, för prioritering av insatser och för eventuella 
effekter av översyn av volymberäkningar i höstens budgetprocess. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 3   
    
Diarienummer KS-2021/846.182    
 

  
Till inriktningsärendet bifogas förslag till lokalresursplan 2021. I lokalresursplanen 
ges förslag på lösningar för respektive nämnds lokalbehov som nämnderna redovisat i 
sina lokalbehovsprognoser. 
  
Nämnder och bolag ska i september lämna yttranden till inriktningen med 
beskrivning av de ekonomiska konsekvenserna och vilka åtgärder, effektiviseringar 
och förbättringar som kan bli aktuella utifrån det ekonomiska läget. Förslag till 
ändrade taxor och avgifter lämnas av nämnderna som underlag för ett samlat 
taxeärende till fullmäktige. Förslag till lokalresursplan remitteras till respektive 
nämnd och svar ska lämnas i september, samtidigt som nämndens yttrande till 
inriktningsärendet. 
 
Överläggning 
Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör, och Ralph Strandqvist, budget- och 
kvalitetschef, informerar om ärendet. 
  
I ärendet yttrar sig även Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V), Anders 
Lönroth (MP) och Mats Arkhem (SD). 
  
Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla Vänsterpartiets förslag till 
beslut i ärendet, se bilaga till detta protokoll. 
  
Sara Heelge Vikmång (S) meddelar att ledamöterna i Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp ej deltar i beslutet i ärendet. 
  
Anders Lönroth (MP) meddelar att han ej deltar i beslutet i ärendet. 
  
Mats Arkhem (SD) meddelar att han ej deltar i beslutet i ärendet. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Proposition ställs i tre steg. 
  
Först ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till förvaltningens 
förslag punkt 1 mot bifall till Vänsterpartiets förslag punkt 1. Ordförande finner 
härvid att kommunstyrelsen beslutar att bifalla förvaltningens förslag. 
  
Härefter ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till förvaltningens 
förslag punkt 2 mot bifall till Vänsterpartiets förslag punkt 2. Ordförande finner 
härvid att kommunstyrelsen beslutar att bifalla förvaltningens förslag. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 3   
    
Diarienummer KS-2021/846.182    
 

 
Slutligen frågar ordförande om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag avseende punkt 3, 4, 5 och 6, och finner härvid att så är fallet. 
  
Sammanfattningsvis beslutar kommunstyrelsen i enlighet med förvaltningens förslag 
i dess helhet. 
 
Reservationer 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, vilket 
återfinns som bilaga till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll.  
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och bolag 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 4   
    
Diarienummer KS-2021/844.111    
 

 
 

Prövning av om den verksamhet som kommunens hel- och 
delägda bolag bedrivit under föregående kalenderår varit 
förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna  
 
Kommunstyrelsens beslut 
De verksamheter som Huge Bostäder AB, Huddinge Samhällsfastigheter AB, 
Stockholmsregionens Försäkring AB, AB Vårljus, SRV återvinning AB, Södertörns 
Energi AB, Stockholm Vatten AB, Adda AB (f.d. SKL Kommentus AB) och Inera 
AB bedrivit under kalenderåret 2020 bedöms ha varit förenliga med det fastställda 
kommunala ändamålet för respektive bolag och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen ska enligt 6 kap. 9 § kommunallagen (nedan ”KL”) i årliga beslut 
för varje sådant aktiebolag som avses i 10 kap. 2 § KL pröva om den verksamhet som 
bolaget har bedrivit under föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda 
kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
Om styrelsen finner att så inte är fallet, ska den lämna förslag till fullmäktige om 
nödvändiga åtgärder. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning har med anledning av bestämmelsen i 6 kap.9 § KL 
översiktligt gått igenom de verksamheter som bedrivits i kommunens hel- och 
delägda aktiebolag. Genomgången har framförallt gjorts mot bakgrund av vad som 
anges i årsredovisning och bolagsordning för respektive bolag. Det gäller följande 
aktiebolag: Huge Bostäder AB, Huddinge Samhällsfastigheter AB, 
Stockholmsregionens Försäkring AB, AB Vårljus, SRV återvinning AB, Södertörns 
Energi AB, Stockholm Vatten AB, Adda AB (f.d. SKL Kommentus AB) och Inera 
AB. 
  
Samtliga berörda bolags verksamheter bedöms ha varit förenliga med det fastställda 
kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 4   
    
Diarienummer KS-2021/844.111    
 

 
Beslutet ska skickas till 
Huge Bostäder AB 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Stockholmsregionens Försäkring AB 
AB Vårljus 
SRV återvinning AB 
Södertörns Energi AB 
Stockholm Vatten AB 
Adda AB (f.d. SKL Kommentus AB) 
Inera AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 5   
    
Diarienummer KS-2015/1273.313    
 

 
 

Detaljplan för Låset 1 m fl. inom kommundelen Skogås, beslut 
om antagande  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Detaljplan för Låset 1 m.fl. antas enligt kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterad den 3 maj 2021 med tillhörande antagandehandlingar, bilaga 
1, 2, 3, 4 och 5. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsens förvaltning fick den 16 december 2015 i uppdrag av 
Kommunstyrelsen att upprätta en detaljplan för Låset 1 m.fl. Ett förnyat planuppdrag 
gavs den 5 april 2017 för att bekräfta de förändringar som skett sedan 2015. 
  
Detaljplanen syftar till att möjliggöra förtätning i området söder om Österleden i 
centrala Skogås. Tillskottet består av bostäder och en ny förskolebyggnad. 
Detaljplanen har föregåtts av ett program som pekade ut byggbara platser. 
Bebyggelsen ska bidra till att stärka kopplingen till Skogås centrum och samtidigt 
anpassas till befintlig vegetation och terräng. 
  
Huddinge Samhällsfastigheter AB som är fastighetsägare till Alkoven 2 planerar att 
ersätta den tidigare förskolan Svalan med en ny större förskola med åtta avdelningar. 
Enligt nuvarande prognos råder överskott av förskoleplatser i Skogås och den nya 
förskolan ska enligt lokalresursplanen inte byggas förrän efter 2030. Beslut om plan 
är inte fattat. Inom planområdet föreslås nya byggnadsvolymer i kant med 
naturmarken. Del av naturmarken tas i anspråk för nya byggnader i form av fyra 
flerbostadshus i suterräng samt 12 nya radhus. På mark som tidigare varit planlagd 
för handel möjliggörs två flerbostadshus som punkthus. Detaljplanen möjliggör för 
totalt cirka 260 bostäder och en förskola för 160 barn. I detaljplaneläggningen ingår 
dessutom förbättringar av allmänna anläggningar såsom två nya lokalgator, gång- och 
cykelvägar samt upprustning av Sjötorpsparken. 
  
Utbyggnaden stöds av översiktsplanen som pekar ut området för förtätning. 
  
Genomförandet av detaljplanen bedöms inte medföra betydande miljöpåverkan. 
Upprättandet av detaljplanen har därför inte kompletterats med strategisk bedömning 
enligt miljöbalken (MB) och plan- och bygglagen (PBL).  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 5   
    
Diarienummer KS-2015/1273.313    
 

 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP), Britt Björneke (V) och Nujin Alacabek (V). 
  
Anders Lönroth (MP) yrkar att kommunstyrelsen bifaller Miljöpartiets förslag till 
beslut i ärendet, se bilaga till detta protokoll. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till 
samhällsbyggnadsutskottets förslag mot bifall till Miljöpartiets förslag. Ordförande 
finner härvid att kommunstyrelsen beslutar att bifalla samhällsbyggnadsutskottets 
förslag. 
 
Reservationer 
Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot beslutet, till förmån för eget förslag vilket 
återfinns som bilaga till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 6   
    
Diarienummer KS-2021/742.214    
 

 
 

Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och 
Twara Fastighets AB (Västra Skogås 1:10), exploateringsavtal 
mellan Huddinge kommun och Akelius Lägenheter AB (Låset 
1) samt exploateringsavtal mellan Huddinge kommun och 
Huddinge Samhällsfastigheter   
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och Twara Fastighets 
AB avseende del av fastigheten Västra Skogås 1:10, i kommundelen Skogås 
godkänns enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 1 april 2021. 

2. Exploateringsavtal mellan Huddinge kommun och Huddinge Samhällsfastigheter 
AB avseende fastigheten Alkoven 2, i kommundelen Skogås godkänns enlighet med 
bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 1 april 2021. 

3. Exploateringsavtal mellan Huddinge kommun och Akelius Lägenheter AB 
avseende fastigheten Låset 1, i kommundelen Skogås godkänns enlighet med bilaga 1 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 1 april 2021. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade den 16 december 2015 att en ny detaljplan ska tas fram 
för Låset 1 m.fl. fastigheter. Den 5 april 2017 gavs ett förnyat planuppdrag. 
Detaljplanen beräknas antas i kommunfullmäktige den 17 maj. 
  
Planområdet ligger i södra delen av centrala Skogås och har en total areal om cirka 6 
hektar. Marken ägs till största del av Huddinge kommun. Fastigheten Alkoven 2 i 
områdets norra del ägs av Huddinge Samhällsfastigheter AB. Fastigheten Låset 1 i 
planområdets södra del ägs av Akelius Lägenheter AB. Detaljplanen syftar till att 
möjliggöra förtätning med cirka 268 bostäder och en ny förskola intill 
Sjötorpsparken, Österleden och Storvretsvägen i Skogås. Detaljplanen har föregåtts 
av ett program. Bebyggelsen ska bidra till att stärka kopplingen till Skogås centrum 
och samtidigt anpassas till befintlig vegetation och terräng. 
  
Huddinge Samhällsfastigheter AB som är fastighetsägare till Alkoven 2 planerar att 
ersätta den tidigare förskolan Svalan med en ny större förskola med åtta avdelningar 
(160 barn) till 2030. Inom planområdet föreslås nya byggnadsvolymer i kant med 
naturmarken. Del av naturmarken tas i anspråk för ny bebyggelse i form av fyra 
flerbostadshus i suterräng, två flerbostadshus som punkthus samt 12 radhus. I 
detaljplaneläggningen ingår dessutom en upprustning av allmänna anläggningar  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 6   
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såsom två nya lokalgator, gång- och cykelvägar samt upprustning av Sjötorpsparken. 
Utbyggnaden stöds av översiktsplanen som pekar ut området för förtätning. 
  
Totalt planeras det för cirka 268 lägenheter inom planområdet. Twara Fastighets AB 
bygger 206 lägenheter inklusive 12 radhus (bostadsrätter). Akelius Lägenheter AB 
bygger 62 lägenheter (hyresrätter). Lägenhetsfördelningen blir 73 en rum och kök, 
143 två rum och kök, 39 tre rum och kök, 1 fyra rum och kök och 12 radhus. 
  
Detaljplanen möjliggör även för en förskola för cirka 160 barn, med tillhörande 
förskolegård om cirka 3041 kvm (19 kvm/barn). 
  
För att reglera genomförandet av detaljplanen har förslag till exploateringsavtal 
upprättats mellan kommunen och Akelius Lägenheter AB samt kommunen och 
Huddinge Samhällsfastigheter AB och förslag till mark- och genomförandeavtal har 
upprättats mellan kommunen och Twara Fastighets AB. Avtalen reglerar bl. a 
marköverlåtelser samt kostnadsansvar för ut- och ombyggnaden av allmänna 
anläggningar såsom gator och gång- och cykelväg inom planområdet. Kommunen får 
en intäkt om 31,9 miljoner kronor från försäljning av del av fastigheten Västra 
Skogås 1:10 genom markanvisning till Twara Fastighets AB. 
  
Twara Fastighets AB och Akelius Lägenheter AB är med och bidrar genom 
exploateringsbidrag till om- och utbyggnaden av allmänna anläggningar inom 
planområdet om cirka 8,4 miljoner kronor. Totalt ger projektet ett plus om cirka 29,7 
miljoner kronor pga. intäkten från försäljning av del av fastigheten Västra Skogås 
1:10. Twara Fastighets AB och Akelius Lägenheter AB bidrar genom 
exploateringsbidrag även till Sjötorpsparken med totalt 1,5 miljoner kronor. 
 
Kommunen kommer att påbörja utbyggnad av allmänna anläggningar andra kvartalet, 
2022. Första inflyttning beräknas kunna ske under andra kvartalet 2024.  
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP), Britt Björneke (V) och Nujin Alacabek (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll.  
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Beslutet ska skickas till 
Twara Fastighets AB 
Akelius Lägenheter AB 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Förskolenämnden 
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Detaljplan för Stensättningen 5, Glömsta – beslut om 
antagande  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Detaljplan för Stensättningen 5 samt del av Glömsta 1:1 antas enligt 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 29 april 2021 med tillhörande 
antagandehandlingar, bilaga 1, 2, 3 och 4. 

2. Att genomförandet av detaljplan för Stensättningen 5 samt del av Glömsta 1:1 inte 
antas medföra en betydande miljöpåverkan. 

 
Sammanfattning 
Detaljplanen syftar till att möjliggöra byggnation av fler bostäder på fastigheten 
Stensättningen 5, samt att tillskapa en bostadsform i Glömsta som tidigare saknats. 
Vidare syftar även detaljplanen till att säkerställa att ny bebyggelse utformas med stor 
hänsyn till både omgivning och omgivande bebyggelse i både skala, form och 
uttryck. 
  
Framtagandet av detaljplanen möjliggör uppförandet av 22 bostadsrätter i en ny 
boendeform i Glömstadalen, som bidrar till kommunens mål om fler bostäder, större 
blandning av bebyggelsetyper samt mer underlag för kollektivtrafik. 
  
Planområdet är beläget inom influensområdet för Spårväg Syd där 18 500 bostäder 
ska tillskapas innan 2030. Planområdet består idag av en tidigare brädgård och är i 
stor utsträckning hårdgjort och omgärdas av villabebyggelse åt alla håll. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Britt Björneke (V) och Nujin Alacabek (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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Beslutet ska skickas till 
Eknors Fastighets AB 
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Exploateringsavtal mellan Huddinge kommun, Eknors 
Entreprenad AB och Bostadsrättsföreningen Paraden i 
Huddinge avseende fastigheten Stensättningen 5  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Exploateringsavtal mellan Huddinge kommun, Eknors Entreprenad AB och 
Bostadsrättsföreningen Paraden i Huddinge rörande fastigheten Stensättningen 5 i 
kommundelen Glömsta godkänns enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 21 april 2021. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade den 11 april 2018, § 14, att en ny detaljplan ska tas fram 
för fastigheten Stensättningen 5 i kommundelen Glömsta. Detaljplanen hanteras i ett 
separat ärende och kommer att tas upp för beslut om antagande i kommunstyrelsen 
den 16 juni 2021. 
  
Detaljplaneområdet ligger vid Lillerudsvägen norr om Glömstavägen. I dagsläget 
används området för industriändamål. 
  
Fastigheten Stensättningen 5 ägs av Bostadsrättsföreningen Paraden i Huddinge. 
  
Detaljplanen möjliggör en utbyggnad av 22 nya bostäder, vilka avses upplåtas med 
bostadsrätt. Detaljplanen bidrar till kommunens mål om fler bostäder, större 
blandning av bebyggelsetyper samt mer underlag för kollektivtrafik. 
  
För att reglera genomförandet av detaljplanen har ett förslag till exploateringsavtal 
upprättats mellan kommunen, Bostadsrättsföreningen Paraden i Huddinge samt 
Eknors Entreprenad AB. Avsikten är att Eknor Entreprenad AB ska genomföra och 
bekosta exploateringen. Avtalet reglerar bl.a. ersättning för redan utförda allmänna 
anläggningar, bidrag till Spårväg Syd och andra genomförandefrågor. 
  
Projektet bedöms inte innebära några kostnader för kommunen. Kommunens 
projektnetto bedöms till noll kronor. Första inflyttning beräknas kunna ske under 
tredje kvartalet år 2023. 
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Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll.  
 
Beslutet ska skickas till 
Eknors Entreprenad AB 
Bostadsrättsföreningen Paraden i Huddinge 
Miljö- och bygglovsförvaltningen 
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Planprogram för Visättra inom kommundelen Flemingsberg – 
beslut om planuppdrag  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att 
upprätta förslag till planprogram för Visättra inom kommundelen Flemingsberg i 
enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 3 maj 2021. 

 
Sammanfattning 
Planprogrammet ska ta utgångspunkt i visionen för Flemingsberg som formulerats i 
utvecklingsprogrammet för Flemingsberg och anpassas efter riktlinjerna från 
utvecklingsplanen för Flemingsberg. Planprogrammet fokuseras till att utreda 
systemövergripande frågor och föreslå en robust och översiktlig struktur och 
markanvändning för området. Planprogrammet ska vara flexibelt genom att det ska 
förmå att möta föränderliga omvärldsförutsättningar och medge att markanvändning, 
funktioner och markägoförhållanden kan ändras över tid. I programarbetet blir det 
viktigt att betrakta utvecklingen av området på både kort och lång sikt. 
  
För att säkra goda helhetslösningar i utvecklingen av Visättra behöver ett större 
sammanhängande område studeras. Beroenden finns till övergripande system, till 
exempel frågor avseende trafik- och rörelsekopplingar, parkering, effektivt 
markutnyttjande, hushållning med mark, dagvatten- och skyfallshantering mm kan 
inte hanteras inom detaljplanering som ofta begränsas till fastighetsgränser. Samtidigt 
är riktlinjer från utvecklingsplanen för generella för att säkerställa genomförandet av 
detaljplaner i Visättra. Ett planprogram behöver därför tas fram som tar fasta på 
utvecklingsplanens riktlinjer och vidareutvecklar detta till helhetslösningar som kan 
vara vägledande för efterföljande detaljplanering. 
  
Det kan inte uteslutas att genomförandet av planprogrammet kan leda till betydande 
miljöpåverkan. Som en del av programarbetet ska en undersökning om betydande 
miljöpåverkan tas fram för att fastställa om en strategisk miljöbedömning ska göras 
och/eller om en miljökonsekvensbeskrivning ska upprättas. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP), Nujin Alacabek (V) och Ann-Marie 
Högberg (S). 
  
Anders Lönroth (MP) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla Miljöpartiets förslag till 
beslut i ärendet, se bilaga till detta protokoll. 
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Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till 
samhällsbyggnadsutskottets förslag mot bifall till Miljöpartiets förslag. Ordförande 
finner härvid att kommunstyrelsen beslutar att bifalla samhällsbyggnadsutskottets 
förslag. 
 
Reservationer 
Anders Lönroth (MP) reserverar sig till förmån för eget förslag, vilket återfinns som 
bilaga till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
  
Ann-Marie Högberg (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Huge Bostäder AB 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  23 (78) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 10   
    
Diarienummer KS-2021/1064.313    
 

 
 

Avsiktsförklaring för planprogram Visättra  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun och Huge Bostäder AB rörande 
planprogram inom kommundelen Visättra godkänns i enlighet med bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 30 april 2021. 

 
Sammanfattning 
I samband med påbörjat detaljplanearbete (Stallet 3) och planbesked (Magasinet 2, 
Matkällaren 1 och Lidret 2) inom Visättra har det konstaterats att vissa frågor behöver 
studeras i ett helhetsperspektiv innan detaljplaneringen kan fortskrida. 
  
Ett förslag till beslut om programuppdrag för planprogram för Visättra föreligger 
parallellt med detta ärende. Planprogram för Visättra är tänkt att tas fram för att lösa 
dessa övergripande strukturella problem. Vidare tas planprogrammet fram för att 
bidra till att sammanlänka Visättra och Flemingsbergsdalens fysiska struktur. 
  
Syftet med att teckna en avsiktsförklaring är att tydliggöra förutsättningarna för 
programarbetet, samt lägga grund för kommande detaljplanearbete och 
genomförande. Avtalet är framtaget och formulerat så att de ska fånga de centrala 
utgångspunkter parterna avser att planprogrammet kommer utgå ifrån, samt parternas 
avsikter under arbetet. 
  
Avsiktsförklaring tecknas enbart mellan Huddinge kommun och Huge Bostäder AB 
då det är den enda av fastighetsägarna inom Visättra som kommer delta i 
programarbetet. De viktigaste delarna i avtalet är: 

• Parterna är överens om att planprogrammet ska studera markanvändningen 
utan att ta hänsyn till nuvarande fastighetsindelning, för att på så sätt sträva 
efter en gynnsam planering och utveckling. Parterna ska också hantera 
ersättning eller kompensation för de fall att gator, park och förskolor/skolor 
fördelas ojämnt mellan Parternas mark inom Programområdet. 

• Förutsättningarna för kostnader för allmänna anläggningar som ska fördelas 
enligt tillkommande byggrätter.  

• Medfinansieringsersättning för Spårväg syd ska betalas enligt kommunens 
principer. 

  
Planprogrammet planeras att godkännas kvartal 2 2022. 
 
 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  24 (78) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 10   
    
Diarienummer KS-2021/1064.313    
 

 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll.  
 
Beslutet ska skickas till 
Huge Bostäder AB 
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Tomträttsavtal mellan Huddinge kommun och Beachhallen 
Tropical dotterbolaget AB för fastigheten Supernovan 5  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen uppdrar åt kommunstyrelsens förvaltning att teckna tomträttsavtal 
och sidoavtal till tomträttsavtal med Beachhallen Tropical dotterbolaget AB rörande 
fastigheten Supernovan 5 i kommundelen Fullersta i huvudsaklig överensstämmelse 
med bilaga 1 och bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat 
den 27 april 2021, vid den tidpunkt då befintlig arrendator på fastigheten har 
avetablerat. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade den 17 juni 2013 att en ny detaljplan för en 
beachvolleyanläggning skulle tas fram inom del av fastigheten Grantorp 5:1 i 
kommundelen Flemingsberg. Projektet initierades av Beachhallen Tropical AB. 
Arbetet med detaljplanen pausades under hösten 2014 eftersom det då stod klart att 
den planerade utbyggnaden av Tvärförbindelse Södertörn skulle hindra 
genomförandet av den tänkta detaljplanen. 
  
Till följd av att arbetet med detaljplanen pausades har en alternativ lokalisering för 
beachvolleyanläggningen utretts. En lämplig plats som har identifierats är 
kommunens fastighet Supernovan 5. Fastigheten föreslås upplåtas med tomträtt till 
Beachhallen Tropical dotterbolaget AB. 
  
Tomträttsavgälden baseras på den användning av fastigheten som tillåts i gällande 
detaljplan och är i avtalsförslaget, bilaga 1, satt till 671 840 kr per år. 
  
Enligt ett förslagtill sidoavtal till tomträttsavtalet, bilaga 2, sätts avgälden ned till 
199 200 kr per år så länge endast 3000 kvm bruttoarea (BTA) av fastighetens 
byggrätt utnyttjas och används för idrotts- och konferensändamål. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Beachhallen Tropical dotterbolaget AB 
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Anläggningsarrendeavtal för husutställning mellan Huddinge 
kommun och Husexpo Stockholm AB inom del av fastigheten 
Länna 45:1 m.fl.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Avtal om anläggningsarrende mellan Huddinge kommun och Husexpo Stockholm 
AB avseende del av fastigheten Länna 45:1 samt fastigheterna Länna 3:144 och 
Länna 2:60 inom kommundelen Länna godkänns i enlighet med bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 20 maj 2021. 

 
Sammanfattning 
Husexpo Stockholm AB har inkommit med förfrågan om att etablera en 
husutställning på kommunens mark. Kommunen har utrett förutsättningarna för detta 
och ett förslag för arrendeavtal har tagits fram. 
  
Arrendeavtalet syftar till att Husexpo Stockholm AB ska kunna etablera en 
upplevelsebaserad husmässa d.v.s. visningshus med inredning och trädgård i naturlig 
storlek. Projektidén är att kunna uppleva ett kataloghus på ”riktigt”. 
  
Fastigheterna Länna 2:60, Länna 3:144 och del av fastigheten Länna 45:1 ägs av 
Huddinge kommun och ligger i nära anslutning till Länna industriområde. 
Arrendeområdet utgörs av tre delområden. Delområde 1 består av parkeringsplatser 
och är belägen inom fastigheterna Länna 3:144 och Länna 2:60. Delområde 2 och 3 
består av utställningstomter inom del av fastigheten Länna 45:1. 
  
Etableringen är tillfällig med lämplig etapputbyggnad inom 3–5 år. Ett beviljat 
tidsbegränsat bygglov finns för fastigheten Länna 2:60. Husexpo Stockholm AB har 
även sökt ett tidsbegränsat bygglov för fastigheten Länna 3:144 och del av fastigheten 
Länna 45:1. 
  
Det aktuella området för anläggningsarrende ligger utanför detaljplanelagt område 
eller områdesbestämmelser. 
  
Den tillfälliga markanvändningen för husutställning kommer att prövas för en 
permanent markanvändning i kommande detaljplanarbete som planeras att påbörjas 
hösten 2021. Projektet finns inom kommunens ”Plan för samhällsbyggnadsprojekt för 
2021” och överensstämmer även med kommunens översiktsplan. Arrendeavtalet 
innebär en arrendeintäkt om ca 4 655 000 kr för aktuell arrendeperiod. 
 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  27 (78) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 12   
    
Diarienummer KS-2021/1243.222    
 

 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Husexpo Stockholm AB 
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Samråd för väg 259 Glömstavägen, gång- och cykelväg – svar 
på remiss från Trafikverket  
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad, och redovisas i separat protokoll.  
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Yttrande till Förvaltningsrätten i Stockholm i mål nr 14903-21 
angående överklagande av Huddingeförslag med rubriken 
”Ökad säkerhet och mindre buller i Segeltorps centrum”  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Huddinge kommun yrkar att Förvaltningsrätten i Stockholm ogillar det i mål nr 
14903-21 ingivna överklagandet av kommunstyrelsens beslut den 31 mars 2021, § 
26, i ärende med rubriken ”Ökad säkerhet och mindre buller i Segeltorps centrum” 
och åberopar därvid vad som sägs i det till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 17 maj 2021 bifogade yttrandet till Förvaltningsrätten i 
Stockholm. 

 
Sammanfattning 
Den 9 januari 2020 registrerades Huddingeförslaget ”Ökad säkerhet och mindre 
buller i Segeltorp centrum” hos kommunstyrelsen. Förslagsställaren, nedan benämnd 
klaganden, hade som mål med förslaget dels att minska risken för olyckor radikalt 
genom att ändra nuvarande dubbelfiler till enkla filer till och från rondellen på 
Häradsvägen i Segeltorps centrum i alla riktningar och dels att minska 
bullerstörningarna för grannfastigheterna utefter Häradsvägen norr om rondellen 
genom att hindra ”tävlingskörningar” med enkelfil och genom att sänka 
hastighetsgränsen till 40 km/tim. 
  
Kommunstyrelsen beslöt den 31 mars 2021, § 26, följande: 
1. Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 22 februari 2021, anses Huddingeförslaget om 
begränsning av antal körfält och mindre buller besvarat. 
2. Kommunstyrelsen uppdrar åt förvaltningen att, i enlighet med förslagsställarens 
önskemål, meddela lokal trafikföreskrift gällande hastighet inom tätbebyggt område 
  
Klaganden, har överklagat kommunstyrelsens ovannämnda beslut; se bilaga 3 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 maj 2021 i detta 
ärende. Enligt överklagandet anser klaganden att kommunen inte har besvarat 
Huddingefrågan. I tjänsteutlåtandet har kommunen, enligt klaganden, inte tagit fasta 
på de underliggande orsakerna till säkerhetsriskerna och bullerorsakerna som påtalats 
i Huddingefrågan och heller inte föreslagit tydliga lösningar. Kommunen har inte 
heller motiverat varför omtalad sträcka genom villaområdet behöver vara fyrfilig. 
  
Förvaltningsrätten har förelagt kommunen att yttra sig över överklagandet. 
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Med anledning av överklagandet har kommunstyrelsens förvaltning upprättat ett 
förslag till yttrande till förvaltningsrätten. Förvaltningen anser att klaganden inte 
anfört något i sitt överklagande som skulle kunna subsumeras under någon av 
punkterna i 13 kap. 8 § kommunallagen enligt vilka ett kommunalt beslut får 
upphävas. Då alltså överklagade beslutet 

1. kommit till på lagligt sätt, 
2. rör något som är en angelägenhet för kommunen, 
3. det organ som har fattat beslutet har haft rätt att göra det, och 
4. beslutet annars inte strider mot lag eller annan författning 

finns ingen grund enligt 13 kap. 8 § kommunallagen att upphäva beslutet. Mot den 
bakgrunden yrkas att överklagandet ska ogillas. I kommunens svar över 
Huddingefrågan har kommunen tagit upp de säkerhetsrisker som finns i den aktuella 
rondellen på Häradsvägen liksom orsakerna till bullret. I den mån det varit möjligt 
innehåller svaret tydliga lösningar. I övrigt hänvisas till att en utredning ska göras hur 
säkerhetsriskerna ska åtgärdas. Den omtalade sträckan är fyrfilig. Huruvida den ska 
vara så i fortsättningen får avgöras genom nyssnämnda utredning. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förvaltningsrätten i Stockholm 
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Gör fotbollsplanen i Jakobslunds till en aktivitetsplats för 
unga, gamla och hundar! – ställningstagande över 
Huddingeförslag  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 26 
april 2021, anses Huddingeförslaget vara besvarat. 

 
Sammanfattning 
I Huddingeförslaget föreslås att fotbollsplanen i Jakobslund ska bli en samlingsplats 
för unga, gamla och hundar. Platsen föreslås utvecklas för fotboll, innebandy, padel, 
basket, utegym, sittplatser samt hundrastgård. 
  
Huddingeförslaget har gått på remiss till kultur- och fritidsnämnden och klimat- och 
stadsmiljönämnden. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning anser att det i Segeltorp finns behov av nya gröna 
mötesplatser. I kommunens planering finns det andra platser utpekade som lämpliga 
för att få till nya mötesplatser. Investeringsprojektet Norra Långsjön anses vara mer 
lämpad än bollplanen när det gäller att skapa en ny attraktiv mötesplats i området. 
Norra Långsjön finns med i kommunens parkprogram och ligger nära fotbollsplanen i 
Jakobslund. Projekt Norra Långsjön finns med i förvaltningens planeringsunderlag 
för 2022. Slutlig prioritering av och beslut om investeringar 2022 sker när 
fullmäktige fastställer Mål och budget i november 2021. 
  
Med hänvisning till vad som framförs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande anses Huddingeförslaget vara besvarat. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förslagsställaren 
Remissinstansen 
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Bygg lekplats och utegym i Glömsta! – ställningstagande 
över Huddingeförslag  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 21 april 2021, anses Huddingeförslaget vara besvarat. 

 
Sammanfattning 
I ett Huddingeförslag föreslås att en lekplats och ett utegym byggs i Glömsta på den 
plats där Skapaskolan tidigare var tillfälligt placerad (del av fastighet  
 Vistaberg 3:67). 
  
Huddingeförslaget har skickats till kultur- och fritidsförvaltningen samt miljö- och 
bygglovsförvaltningen för inhämtande av synpunkter. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning ser positivt på förslaget och håller med 
förslagsställaren om att det finns ett behov av lekplatser och mötesplatser i området. I 
dagsläget pågår planering av en ny lekplats vid Regnbågsvägen.   
  
I nuläget kan inte just denna plats som föreslås i Huddingeförslaget pekas ut för detta 
ändamål. Förvaltningen ser att det i kommande övergripande planering kan tas med 
som en möjlig användning av ytan men att det också måste vägas mot andra behov 
och intressen. Därför föreslås kommunstyrelsen anse Huddingeförslaget vara 
besvarat. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förslagsställaren 
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Utegym i Balingsnäs – ställningstagande över 
Huddingeförslag  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 19 april 2021, anses Huddingeförslaget vara besvarat. 

 
Sammanfattning 
I ett Huddingeförslag föreslås att Huddinge kommun ser över möjligheterna att skapa 
ett utegym i Balingsnäs. 
  
Huddingeförslaget har skickats på remiss till kultur- och fritidsnämnden samt klimat- 
och stadsmiljönämnden. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning är positiv till olika former av träningsanläggningar i 
den offentliga miljön som ett sätt att främja så väl folkhälsa som social gemenskap. 
Kommunstyrelsens förvaltning anser vidare att det är viktigt att hitta platser där 
träningsanläggningarna kan bidra till att den offentliga miljön får ökad attraktivitet 
och användning. 
  
Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att Huddingeförslaget ska anses vara 
besvarat innan utredningen om utegym, hinderbanor och BMX (ärendenummer KS-
2021/616) är klar. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förslagsställaren 
Kultur- och fritidsnämnden 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
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Badbrygga vid Långsjöparken behövs – ställningstagande 
över Huddingeförslag  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 21 april 2021 anses Huddingeförslaget vara besvarat. 

 
Sammanfattning 
Ett Huddingeförslag har inkommit till kommunen med önskemålet att en brygga 
anläggs i Långsjön, intill Långsjöparken. Strandremsan där förslagsställaren önskar 
en brygga tillhör inte Huddinge kommun varför förslagsställaren ombeds att vända 
sig till Stockholms stad med sitt önskemål. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förslagsställaren 
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En enhetlig kommunikationsprocess i Huddinge kommuns 
hela verksamhet – beslut om justering av budgetramar  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Omfördelning av nämndernas driftbudgetar, i enlighet med kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 19 maj 2021, fastställs.  

 
Sammanfattning 
Mål och budget 2021 för Huddinge kommun anger ett övergripande mål om effektiv 
användning av skattemedel. I det målet ingår att systematiskt arbeta med 
effektiviseringar. Som ett led i detta, med det övergripande syftet att effektivisera 
arbetet och minska administrationskostnader med bibehållen eller höjd kvalitet, har 
Huddinge kommun granskat förvaltningsgemensamma administrativa funktioner. 
  
En framtagen granskningsrapport pekar på att kostnaderna för de administrativa 
funktionerna generellt är högre i Huddinge än i jämförbara kommuner. 
  
Avseende kommunikationsfunktionerna kan konstateras att vid jämförelser med 
andra kommuner förefaller det inte heller som att de påvisbart dyrare 
kommunikationsfunktionerna i Huddinge skulle rättfärdigas med en högre kvalitet än 
vad som uppvisas i andra kommuner. 
  
Nuvarande decentraliserad organisering av kommunikationsfunktionerna uppvisar 
flera svagheter, i form av en avsaknad av ett enhetligt Huddinge-narrativ, ingen 
gemensam styrning/prioritering, ingen behovsstyrd resursfördelning ur ett 
helhetsperspektiv, sårbarhet vid till exempel semestrar och sjukskrivningar, 
suboptimering samt begränsade möjligheter för specialisering och kompetens- och 
karriärsutveckling. 
  
Som ett led i att införliva kommunfullmäktiges mål om effektiviseringar föreslås en 
omorganisation av kommunikationsfunktionen, där samtliga förvaltningars 
kommunikationsfunktioner samlas i en utökad kommunikationsfunktion på 
kommunstyrelsens förvaltning. Föreslagna organisationsförändring föreslås träda i 
kraft den 1 augusti 2021. 
  
Den nya organisationen förväntas ha positiva effekter och vinster jämfört med 
nuvarande organisationsform, bland annat genom att befintliga resurser och 
kompetenser kommer alla förvaltningar till del, minskad suboptimering frigör  
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resurser, skalbarhet och behovsstyrt, kunskap samlas och delas, samordning ur ett 
helhetsperspektiv samt utökade möjligheter till specialisering och kompetens- och 
karriärsutveckling. Omorganisationen förväntas också bidrar till en ökad möjlighet att 
nå och föra dialog med Huddinges invånare, företagare och besökare. 
  
Till följd av aktuell överflyttning av kommunikationsfunktionerna från 
fackförvaltningar till kommunstyrelsens förvaltning, föreslår kommunstyrelsens 
förvaltning en omfördelning av nämndernas driftbudget avseende 
kommunikationsmedel, från och med augusti 2021. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Mats Arkhem (SD) och Nujin Alacabek (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Mats Arkhem (SD) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
  
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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Framtida organisation för idrottsanläggningar  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Rapport om framtida organisation av idrottsanläggningar, bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 13 april 2021, godkänns.  

 
Sammanfattning 
Huddinge kommuns idrottsanläggningar drivs idag dels av kultur- och 
fritidsförvaltningen (KUF), dels av Huddinge Samhällsfastigheter AB (HUSF). 
  
Bilagd utredning har sitt ursprung i HUSF:s ägardirektiv där bolaget ges i uppdrag att 
i samarbete med kommunen genomföra en utredning av framtida organisation för 
idrottsanläggningar, och ett utvecklingsåtagande i kultur- och fritidsnämndens 
verksamhetsplan från 2019 avseende en genomlysning av ansvarsfördelningen mellan 
KUF och HUSF gällande drift av idrottsanläggningar. 
  
Utredningen har gjorts av KUF och HUSF gemensamt i projektform och tre 
alternativa lösningar för framtida organisation för idrottsanläggningar har beaktats. 

• Verksamhetsövergång från KUF till HUSF. 
• Verksamhetsövergång från HUSF till KUF. 
• Verksamheterna kvarstår, men med utsedda utvecklings- och 

samarbetsområden. 
  
För varje alternativ har omfattning, organisation, arbetsuppgifter och ekonomi 
genomlysts för att i slutet av varje genomgång utmynna i en slutsats där för- 
respektive nackdelar redovisas. 
  
Utredningen pekar på att det bästa alternativet är att behålla organisationerna som de 
ser ut idag, men att fördjupa samverkan och samarbetsformerna mellan dem. Detta 
alternativ bedöms ge möjligheter att öka både effektiviteten och kvaliteten och ha en 
positiv påverkan på koncernekonomin. 
  
Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att godkänna rapporten. 
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Överläggning 
Daniel Dronjak (M), med instämmande av Rasmus Lenefors (S), Anders Lönroth 
(MP), Mats Arkhem (SD) och Nujin Alacabek (V), yrkar att kommunstyrelsen ska 
dels bifalla förvaltningens förslag punkt 1, dels avslå förvaltningens förslag punkt 2. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar först om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag punkt 1, och finner härvid att så är fallet. 
  
Härefter ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till förvaltningens 
förslag punkt 2 mot Daniel Dronjak (M) med fleras yrkande om avslag. Ordförande 
finner härvid att kommunstyrelsen beslutar att avslå förvaltningens förslag punkt 2. 
 
Protokollsanteckningar 
Daniel Dronjak (M) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
  
Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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Utredning hundrastgårdar i Huddinge kommun  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Uppdraget om utredning rörande hundrastgårdar (dnr KS-2018/104) anses slutfört. 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen godkänner Utredning hundrastgårdar i Huddinge kommun, som 
återfinns som bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 
21 maj 2021. 

2. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att, i dialog med miljö- och 
bygglovsförvaltningen, utreda och lämna förslag på tre spridda platser i kommunen, 
lämpliga att anlägga hundrastgårdar samt studera möjligheten att involvera hundägare 
i drift och underhåll. Förslagen ska redovisas vid kommunstyrelsens sammanträde 
den 22 september 2021. 

 
Sammanfattning 
Ett antal medborgarförslag med önskemål från allmänheten om hundrastgårdar har 
inkommit till Huddinge kommun. I dag finns ungefär 6000 hundar i Huddinge 
kommun vilket innebär att det är en stor andel av Huddingeborna som tillhör ett 
hushåll som äger en hund. 
  
Uppdraget om att utreda hundrastgårdar i Huddinge kommun kommer från 
kommunfullmäktige (KS-2018/104). Antalet Huddingeförslag med önskemål om 
hundrastgårdar ökade varför ett vidare perspektiv på hundrastgårdar som belyser 
folkhälsa, konflikthantering och hundar i stadsplaneringen önskades. 
Kommunfullmäktige gav, den 11 februari 2019, kommunstyrelsen i uppdrag att 
utreda förutsättningarna för hundrastgårdar. 
  
En utredning har genomförts som ger en samlad bild av vilka möjligheter till aktivitet 
för hundar och deras ägare som i dag är tillgängliga i kommunen samt vilka 
förutsättningar och möjligheter som finns för att skapa nya hundrastgårdar och 
aktivitetsanläggningar. Utredningen belyser också investerings- och driftskostnader 
för aktivitetsytor för hund samt möjliga driftsformer. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att uppdraget (dnr KS-2018/104) ska anses 
slutfört. 
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Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Rasmus Lenefors (S), Anders Lönroth (MP), 
Leif Dyrvall (DP), Mats Arkhem (SD) och Nujin Alacabek (V). 
  
Daniel Dronjak (M), med instämmande av Rasmus Lenefors (S), Anders Lönroth 
(MP), Leif Dyrvall (DP) och Mats Arkhem (SD), yrkar att kommunstyrelsen ska 
bifalla det ordförandeförslag som presenteras, se bilaga till detta protokoll. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar först om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag, och finner härvid att så är fallet. 
  
Härefter frågar ordförande om kommunstyrelsen även kan besluta i enlighet med 
ordförandeförslaget, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Miljö- och bygglovsförvaltningen 
Samhällsbyggnadsavdelningen, kommunstyrelsens förvaltning 
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Utvärdering av Huddinge kommuns sammantagna förmåga 
att hantera och leverera det kommunala uppdraget vid 
pandemin Covid19  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen godkänner utvärderingen Huddinge kommuns hantering av 
Covid-19 pandemin, som återfinns som bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 26 maj 2021. 

2. Det av fullmäktige givna uppdraget (dnr KS-2020/1035) om att anlita en 
oberoende part för utvärdering av kommunens förmåga att hantera och leverera det 
kommunala uppdraget under coronapandemin anses slutfört. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har i likhet med andra kommuner, regioner och samhället i stort 
granskat de insatser som gjorts under pandemin för att lära och förbättra sin 
krisberedskapsförmåga. Under det gångna året har utvärderingar genomförts på ett 
professionellt och strukturerat sätt i syfte att kontinuerligt förbättras. 
  
Kommunstyrelsen har getts i uppdrag att med oberoende konsultstöd utvärdera 
krisarbetet under pågående Covid-19 pandemi. Utvärderingarna har gett Huddinge 
kommun ett underlag för att stärka och utveckla den kommunala verksamheten 
genom att fånga och dela resultat och lärdomar från hantering av pandemin så här 
långt. 
 
Överläggning 
Karin Hovlin, Beda Andersson och Rebecca Hagberg, samtliga konsulter från 
Governo, informerar om ärendet. 
  
I ärendet yttrar sig även Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V), Jenny 
Bejker, stabschef, Lina Blombergsson, biträdande socialdirektör, Karl Henriksson 
(KD), Anders Lönroth (MP) och Daniel Dronjak (M). 
  
Nujin Alacabek (V), med instämmande av Sara Heelge Vikmång (S) och Anders 
Lönroth (MP), yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla Vänsterpartiets förslag till 
beslut i ärendet, se bilaga till detta protokoll. 
  
Daniel Dronjak (M) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag.   
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Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till förvaltningen förslag mot 
bifall till Vänsterpartiets förslag. Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Reservationer 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, vilket 
återfinns som bilaga till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Huge Bostäder AB 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  44 (78) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 23   
    
Diarienummer KS-2021/426.118    
 

 
 

Granskning av kommunens krisberedskap inför Coronakrisen 
– svar på revisionsskrivelse från kommunens revisorer  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 3 maj 2021, överlämnas 
till Huddinge kommuns revisorer som svar på revisionen ”Granskning av kommunens 
krisberedskap inför Coronakrisen”. 

 
Sammanfattning 
På uppdrag av Huddinge kommuns förtroendevalda revisorer har KPMG granskat 
kommunens krisberedskap. 
  
KPMG konstaterar i sin rapport att det i Huddinge har skett ett utvecklingsarbete med 
grund i en förstudie av krisberedskapen från 2018. De påtalar även att det finns brister 
och har lämnat fem rekommendationer till kommunen. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning delar revisionsrapportens bild av att 
krisberedskapsarbetet i Huddinge kommun har haft en positiv utveckling sedan 2018. 
Till stor del instämmer förvaltningen också i slutsatser som dras i revisionsrapporten 
gällande revisionsfrågorna. 
  
För att hantera rekommendationerna avser förvaltningen att i uppföljningsarbetet 
regelbundet säkerställa att beslutad utbildnings- och övningsplan följs, genomföra 
fullmäktiges plan avseende utveckling av samverkan samt säkerställa att 
krisberedskapsområdet integreras i kommunens planerings- och uppföljningsprocess. 
KPMG:s rekommendation avseende ett gap mellan program och riktlinje föreslås 
beaktas i ordinarie revidering av styrdokument framöver. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet.  
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Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Huddinge kommuns revisorer 
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Grundläggande granskning 2020 – svar på revisionsskrivelse 
från kommunens revisorer   
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 3 maj 2021, överlämnas 
till Huddinge kommuns revisorer som svar på revisionen ”Grundläggande granskning 
2020”.     

 
Sammanfattning 
De förtroendevalda revisorerna i Huddinge kommun har gett KPMG AB i uppdrag att 
genomföra en granskning med syfte att ge kommunens revisorer underlag för att 
bedöma om nämnder och styrelse har skapat förutsättningar för tillräcklig styrning, 
uppföljning och kontroll av verksamheten. 
  
Revisorernas samlade bedömning är att nämnder och styrelse i allt väsentligt skapat 
förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll av verksamheten. 
Utifrån sin granskning lämnar revisorerna ett antal rekommendationer till 
kommunstyrelsen och nämnderna. Revisorerna redovisar därtill områden som de har 
bedömt att kommunstyrelsen och nämnderna ska fokusera på för att stärka sin 
styrning, uppföljning och kontroll. 
  
I arbetet med uppsikt av övriga nämnder ska kommunstyrelsen säkerställa att dessa 
redovisar bedömningar av måluppfyllelse och av intern kontroll enligt instruktioner. 
  
För att säkerställa en tillfredsställande och komplett måluppföljning behöver målen 
vara tydligt formulerade och analys av uppnådda resultat vara väl underbyggda. 
Huddinge kommun har beslutat om och implementerat en ny målstruktur från och 
med 2021. Målstrukturen ska leda till fokus på resultat, bättre analysmöjligheter och 
bedömningar av om kommunen är på rätt väg i förhållande till visionen. 
  
Kommunstyrelsen har även i sin plan för intern kontroll för 2021 beslutat om en 
översyn av reglementet avseende intern kontroll. I översynen ska ny styrmodell och 
målstruktur för planering och uppföljning av kommunens verksamheter beaktas. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Beslutet ska skickas till 
Huddinge kommuns revisorer 
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Grundläggande granskning av nämndernas och styrelsens 
styrning uppföljning och kontroll, 2020 – svar på 
revisionsskrivelse från kommunens revisionsgrupp 2   
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 3 maj 2021, överlämnas 
till Huddinge kommuns revisionsgrupp 2 som svar på revisionen ”Grundläggande 
granskning av nämndernas och styrelsens styrning uppföljning och kontroll, 2020”. 

 
Sammanfattning 
Förtroendevald revisor Klas Hamrin (revisionsgrupp 2) har gett Anders Haglund och 
Lars Högberg, certifierade kommunala yrkesrevisorer, i uppdrag att genomföra en 
granskning med syfte att bedöma om den verksamhet som bedrivs skötts på ett 
ändamålsenligt sätt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt samt om den 
interna kontrollen är tillräcklig. nämnder och styrelse har skapat förutsättningar för 
tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll av verksamheten. 
  
Rapporten visar sammantaget att flertalet nämnder och styrelsen i allt väsentligt har 
bedrivit sin verksamhet på ett ändamålsenligt sätt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt. Bedömningen är också att den interna kontrollen för flertalet 
nämnder och styrelsen varit tillräcklig. Generellt lyfts att det i flertalet fall saknas 
tydliga och preciserade målnivåer som innebär att det saknas utgångspunkt och 
möjlighet att närmare bedöma och verifiera den måluppfyllelse som redovisas i 
verksamhetsberättelserna. Avseende den interna kontrollens planering, genomförande 
och uppföljning konstateras att det finns skillnader mellan nämnderna och att 
nämndernas hantering och genomförande av intern kontroll behöver ges en fastare 
struktur. 
  
I arbetet med uppsikt av övriga nämnder ska kommunstyrelsen säkerställa att dessa 
planerar och redovisar enligt instruktioner. 
  
För att säkerställa en tillfredsställande och komplett måluppföljning behöver målen 
vara tydligt formulerade och analys av uppnådda resultat vara väl underbyggda. 
Huddinge kommun har beslutat om och implementerat en ny målstruktur från och 
med 2021. Målstrukturen ska leda till fokus på resultat, bättre analysmöjligheter och 
bedömningar av om kommunen är på rätt väg i förhållande till visionen. 
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Kommunstyrelsen har även i sin plan för intern kontroll för 2021 beslutat om en 
översyn av reglementet avseende intern kontroll. I översynen ska ny styrmodell och 
målstruktur för planering och uppföljning av kommunens verksamheter beaktas. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förtroendevald revisor Klas Hamrin (revisionsgrupp 2) 
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Granskning av samverkan vid utskrivning från sluten hälso- 
och sjukvård – svar på revisionsskrivelse från kommunens 
revisorer  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 3 maj 2021, överlämnas 
till Huddinge kommuns revisorer som svar på revisionen ”Granskning av samverkan 
vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård”. 

 
Sammanfattning 
EY har på uppdrag av revisorerna i Region Stockholm, Stockholms stad, Haninge 
kommun, Huddinge kommun, Järfälla kommun, Nacka kommun, Sollentuna 
kommun, Sundbybergs stad samt Värmdö kommun granskat samverkan vid 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård. Syftet har varit att bedöma om samverkan 
kring utskrivningsklara patienter sker så att en god vård och en social omsorg av god 
kvalitet främjas. 
  
Revisorerna i Huddinge kommun tog beslut om medverkan i denna förenade 
granskning när alla revisorer ingick i gemensam grupp våren 2020. Sedan dess har 
revisorerna splittrats i en majoritetsgrupp och en fristående ledamot och som en 
konsekvens finns två revisionsskrivelser att ta ställning till för kommunstyrelsen och 
vård- och omsorgsnämnden. 
  
Granskningen visar att samverkan sker, men att den inte sker i den form som parterna 
kommit överens om. Rutinerna är inte förankrade hos alla medarbetare, 
kommunikation hanteras genom andra kanaler och patienten är inte involverad i 
enlighet med lagens intentioner. Det finns många olika orsaker bakom detta och EY:s 
bedömning är att ingen enskild aktör kan hållas ansvarig. Samtliga kan vidta åtgärder 
för att bidra till en förbättrad utskrivningsprocess. 
  
Svaret på granskningen har tagits fram genom en samberedning mellan 
kommunstyrelsens förvaltning och socialförvaltningen då kommunstyrelsen och 
vård- och omsorgsnämnden är mottagare av revisionsskrivelserna. 
  
Under rubriken förvaltningens synpunkter, i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 3 maj 2021, tar förvaltningarna ställning till 
revisionsskrivelsernas rekommendationer. 
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Överläggning 
I ärendet yttrar sig Ann-Marie Högberg (S). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Huddinge kommuns revisorer 
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Strategi för främjande av psykisk hälsa och välbefinnande 
samt förebyggande av psykisk hälsa – svar på remiss från 
Region Stockholm  
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad, och redovisas i separat protokoll. 
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Folkhälsopolicy för Region Stockholm – svar på remiss från 
Region Stockholm   
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad, och redovisas i separat protokoll. 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  54 (78) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 29   
    
Diarienummer KS-2021/158.103    
 

 
 

Storsthlm: Rekommendation, överenskommelse om 
samverkan vid uppsökande verksamhet – munhälsa   
 
Kommunstyrelsens beslut 
Överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län och Region Stockholm, 
bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 30 april 2021, 
avseende samverkan vid uppsökande verksamhet (munhälsobedömning och 
munvårdsutbildning) och nödvändig tandvård, antas. 

 
Sammanfattning 
Storsthlms styrelse beslutade på sammanträdet den 10 december 2020 att 
rekommendera kommunerna i länet att anta överenskommelse mellan kommunerna i 
Stockholms län och Region Stockholm avseende samverkan vid uppsökande 
verksamhet (munhälsobedömning och munvårdsutbildning) och nödvändig tandvård. 
  
Ärendet har gått på remiss till vård- och omsorgsnämnden som välkomnar den 
reviderade överenskommelsen då den bedöms vara tydlig och täcker in fler delar än 
rådande överenskommelse. 
  
Något samfällt remissvar från Huddinges funktionshinderråd har inte inkommit, 
däremot har en av organisationerna som är representerade i rådet, Riksförbundet för 
Social & Mental Hälsa (RSMH), lämnat synpunkter. De är positiva till 
överenskommelsen som helhet då den ger en ökad klarhet inom 
tandvårdsregelområdet och bidrar till tydlighet för den som får stöd enligt LSS. 
Samtidigt betonas att tandvårdssystemet överlag inte främjar de människor förbundet 
företräder då dessa har svårt att få tillgång till den reguljära tandvården. 
  
Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att anta överenskommelse mellan 
kommunerna i Stockholms län och Region Stockholm avseende samverkan vid 
uppsökande verksamhet (munhälsobedömning och munvårdsutbildning) och 
nödvändig tandvård. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet.  
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Beslutet ska skickas till 
Remissinstanserna 
Storsthlm 
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Socialdepartementets betänkande Hårdare regler för nya 
nikotinprodukter (SOU 2021:22)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Yttrande enligt bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som Huddinge 
kommun yttrande över betänkandet Hårdare regler för nya nikotinprodukter (SOU 
2021:22). 

 
Sammanfattning 
Socialdepartementet har gjort en översyn av vissa frågor på tobaksområdet. Syftet 
med utredningen har varit att säkerställa en sammanhållen och systematisk reglering 
av tobak, e-cigaretter och påfyllningsbehållare samt tobaksfria nikotinprodukter. 
Förslagen presenteras i betänkandet Hårdare regler för nya nikotinprodukter (SOU 
2021:22). 
  
Samberedande förvaltningar välkomnar förslaget till reglering av tobaksfria 
nikotinprodukter. Idag finns luckor i lagstiftningen vad gäller denna typ av produkter. 
Det är därför positivt att det nu föreslås reglering på området och att kommuner med 
flera ges verktyg för att minska nikotinberoendet, särskilt bland barn och ungdomar. 
Dock finns det delar i utredningen som samberedande förvaltningar anser kan 
förtydligas och utvecklas vidare. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Socialdepartementet 
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Hållbarhetsstrategi – svar på remiss från Region Stockholm  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 25 maj 2021, 
överlämnas till Region Stockholm som svar på remiss rörande förslag till 
hållbarhetsstrategi för regionen 2022–2027. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har fått förslag till hållbarhetsstrategi för Region Stockholm 
2022–2027 på remiss. Strategin utgår från hållbarhetspolicyn och syftar till att vara en 
plattform för samlad styrning och vidareutveckling av Region Stockholms 
hållbarhetsarbete. Arbete i enlighet med hållbarhetsstrategin bidrar till 
hållbarhetsmålen i FN:s Agenda 2030, klimatmålen i Parisavtalet och till Regional 
utvecklingsplan för Stockholm, RUFS 2050. 
  
Hållbarhetsområdet i Region Stockholm har tidigare styrts av ett flertal olika 
policyer, strategier och program. Förslaget till hållbarhetsstrategi innebär att Region 
Stockholm nu tar ett helhetsperspektiv på hållbarhet där sociala, miljömässiga och 
ekonomiska frågor integreras med varandra. Inom strategins tre områden – ”Hållbara 
städer, landsbygds- och skärgårdsområden”, ”Hållbar konsumtion och produktion” 
och ”En organisation att lite på” – finns utvalda prioriteringar för regionen att 
fokusera på de närmsta åren. 
  
Förvaltningen tycker att det är bra att Region Stockholm nu tar ett helhetsperspektiv 
och de olika hållbarhetsdimensionerna integreras med varandra i en strategi. Även 
Huddinge eftersträvar detta helhetsperspektiv i sin målstruktur där kommunens nio 
mål är samlade i tre målområden som utgår från de tre hållbarhetsdimensionerna 
ekonomisk, social och ekologisk hållbarhet. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning anser att regionens hållbarhetsstrategin till 
övervägande del är bra men att det finns ett antal punkter som bör beaktas av Region 
Stockholm i den fortsatta beredningen av ärendet och som återfinns under rubriken 
”Förvaltningens synpunkter” i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 25 maj 2021. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Region Stockholm 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
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SOU 2021:16 En väl fungerande ordning för val och 
beslutsfattande i kommuner och regioner – svar på remiss 
från finansdepartementet  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Bifogad skrivelse till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 
maj 2021, bilaga 1, överlämnas till Finansdepartementet som Huddinge kommuns 
yttrande över betänkandet En väl fungerande ordning för val och beslutsfattande i 
kommuner och regioner (SOU 2021:16). 

 
Sammanfattning 
Betänkandet ”En väl fungerande ordning för val och beslutsfattande i kommuner och 
regioner” har inkommit från Finansdepartementet för yttrande. Utredningen har haft i 
uppdrag att lämna förslag om en väl fungerande ordning för val och beslutsfattande i 
kommuner och regioner. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning anser utredningens förslag angående möjligheten att 
delegera vissa beslut till en automatiserad beslutsfattare vara väl avvägda och 
balanserade i förhållande till kommunallagens nuvarande ordning och systematik. 
Förvaltningen kan dock inte bedöma om nuvarande förslag möjliggör automatiserade 
beslut om de saker där nyttan med automatisering vore som störst, eftersom det 
behövs en kartläggning av kommunens delegationsordningar för att avgöra detta. I 
övrigt ställer sig förvaltningen bakom utredningens förslag undantaget från förslagen 
angående ordningen för val i kommun- och regionfullmäktige, där förvaltningen på 
grund av tidsbrist och den komplexa lagtexten endast kan konstatera att den inte har 
några invändningar mot det övergripande syftet med utredningens översyn. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Finansdepartementet 
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Elektrifieringslöftet – handslag för elektrifiering av regionala 
godstransporter  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Avsiktsförklaring ”Elektrifieringslöfte Region Stockholm”, bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 7 juni 2021, godkänns. 

 
Sammanfattning 
Regeringen har inrättat en Elektrifieringskommission för att påskynda arbetet med 
elektrifiering av de tunga vägtransporterna och transportsektorn som helhet. Som en 
del av uppdraget ska kommissionen presentera förankrade genomförandeplaner för 
hur elektrifieringen kan påskyndas i de områden där den största delen av trafiken 
sker. 
  
Elektrifieringskommissionen bjöd den 20 april 2021 in Region Stockholm att initiera 
regionala elektrifieringslöften som en del av arbetet med genomförandeplanerna. 
Regionen har därefter fört dialog med offentliga och privata aktörer i länet och fått 
positiv respons och en konkret avsiktsförklaring har tagits fram. Som 
avsiktsförklaringen är formulerad ska kommunerna i länet gemensamt samla 
offentliga krafter, med hänsyn till aktörernas olika förutsättningar och roller. 
  
Huddinge har ett flertal områden inom vilka kommunen har rådighet och kan ta fram 
förslag på åtgärder. Det kan röra den egna fordonsflottan, tjänsteresorna eller 
kravställningen vid upphandlingar. Men de viktigaste åtgärderna med störst effekt 
kan göras inom samhällsplaneringen. 
  
Ett problem i sammanhanget är att det varken av elektrifieringskommissionens 
uppdrag eller i förslaget till avsiktsförklaring klart framgår vilka roller de olika 
aktörerna har eller vilka mer konkreta åtgärder staten och regionen avser att 
genomföra för egen del utöver samordnandet av andras insatser. 
  
Kommunstyrelsen föreslås godkänna avsiktsförklaring ”Elektrifieringslöfte Region 
Stockholm”. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Beslutet ska skickas till 
Region Stockholm 
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Ds 2021:13 Nationell plan för trygghet och studiero – svar på 
remiss från utbildningsdepartementet  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 26 maj 2021, 
överlämnas till Regeringskansliet, Utbildningsdepartementet som Huddinge 
kommuns yttrande över Nationell plan för trygghet och studiero (Ds 2021:13). 

 
Sammanfattning 
Utredningen Nationell plan för trygghet och studiero (Ds 2021:13) har haft till 
uppdrag att ta fram förslag till en nationell plan för skolans arbete med trygghet och 
studiero. De lagändringar och ändringar i läroplanerna som föreslås förväntas träda i 
kraft den 1 juli 2022. 
  
Utredningen konstaterar att trygghet och studiero berör många delar av skolans 
uppdrag och det finns inte en åtgärd som ensam löser de utmaningar som finns. Det 
väsentliga är dock en strukturerad och varierad undervisning där kunskaper och 
värden är integrerade. Även goda relationer mellan lärare och elever och mellan 
elever lyfts. 
  
I förslaget till nationell plan skrivs att arbetet för att skapa trygghet i utbildningen i 
första hand är sammankopplat med skolors arbete med normer och värden samt ett 
gemensamt agerande mot kränkande behandling. Därför knyter trygghet samman med 
utbildning och studiero med undervisning i den nationella planen. 
  
I utredningen understryks att ansvaret för trygghet och studiero inte kan läggas på 
enskilda individer utan måste bäras av hela organisationen. Samtidigt konstaterar de 
att det varken i skollagen, läroplaner eller i andra författningar finns en definition av 
studiero och att trygghet och studiero är olika saker. 
  
I förslaget till nationell plan för trygghet och studiero föreslås ett antal åtgärder inom 
flera områden som kan sammanfattas i åtta punkter. 
I förslaget lyfts att; 

• Ansvaret för det förebyggande arbetet inom trygghet och studiero och 
terminologin förtydligas. 

• Regleringen av det systematiska kvalitetsarbetet förtydligas. 
• Huvudmannen ska ha ett tydligare ansvar för klagomålshantering. 
• Lärare och rektorer ska få bättre tillgång till befintligt stöd när det gäller 

trygghet och studiero. 
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• Elevernas delaktighet i arbetet med ordningsreglerna ska säkerställas och hur 

de följs ska följas upp. 
• Mobiltelefoner ska endast användas efter lärarens instruktion när undervisning 

pågår. 
• Skolpersonalens befogenheter att ingripa fysiskt är inte tillräckligt tydliga. 
• Tillfälliga placeringar ska vara enklare att genomföra. 

  
Ärendet är samberett tillsammans med barn-och utbildningsförvaltningen och 
gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen. 
  
Förvaltningens ser positivt på utredningens förslag. De svar som lämnas är kring 
klagomålshantering, definition av begreppet studiero, mobilförbud och 
skolpersonalens ökade befogenhet att avvärja oroliga situationer. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Regeringskansliet, Utbildningsdepartementet 
Barn- och utbildningsförvaltningen 
Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen 
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Rökförbud vid badplatser i Huddinge – Ställningstagande 
över Huddingeförslag  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Huddingeförslaget om rökförbud på badplatser i Huddinge avslås, med hänvisning till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 3 maj 2021. 

 
Sammanfattning 
Den 9 augusti 2020 inkom ett Huddingeförslag om att införa rökförbud vid badplatser 
i Huddinge. Förslaget samlade mer än 100 röster. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning anser att tobaksrökning har en negativ inverkan på 
badplatser och dess besökare, såväl för miljön som för människors hälsa. Kommunen 
har dock inte någon möjlighet att införa rökförbud på allmänna badplatser, eftersom 
lagen (2018:2088) om tobak och liknande produkter inte medger detta. 
  
Förvaltningen anser istället att det vore önskvärt att på nationell nivå utreda 
möjligheterna att inkludera fler miljöer, bland annat badplatser, att omfattas av 
rökförbudet.     
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Mats Arkhem (SD), Anders Lönroth (MP), Martin Nigals (SD) 
och Rasmus Lenefors (S). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Mats Arkhem (SD) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
  
Anders Lönroth (MP) och och Rasmus Lenefors (S) anmäler gemensam 
protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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Beslutet ska skickas till 
Förslagsställaren 
Servicecenter 
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Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsens 
sammanträde 16 juni 2021  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilaga till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 april godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 
tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut 
ska redovisas till kommunstyrelsen. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Valärenden  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar om följande val för nedan angiven tid: 

  

  

Det noteras till protokollet, att Mats Arkhem (SD) ej deltar i beslut avseende val av 
ledamöter till kommunstyrelsens råd för preventionsarbete. 

 
Sammanfattning 
Nomineringar har tillställts kommunstyrelsen i form av ett val-PM, sammanställt av 
förvaltningen. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Mats Arkhem (SD) och Nujin Alacabek 
(V). 
  
Sara Heelge Vikmång (S) nominerar Rasmus Lenefors (S) till vice ordförande i 
kommunstyrelsens råd för preventionsarbete, och yrkar vidare att kommunstyrelsen i 
övrigt ska besluta i enlighet med val-PM. 
  
Mats Arkhem (SD) meddelar att han ej deltar i beslutet gällande val av ledamöter till 
kommunstyrelsens råd för preventionsarbete. 

Val av ledamöter i Kommunstyrelsens råd för preventionsarbete för 
perioden från den 16 juni 2021 till den 31 december 2022  
Eva Karlsson Paulsen (M) Ordförande 

 
Ingalill Söderberg (DP)  

 
Lars Björkman (HP)  

 
Rasmus Lenefors (S) 

 
Vice ordförande  
 

Nujin Alacabek (V)  
 

Ny ersättare i trygghets- och delaktighetsberedningen för perioden till och 
med 31 december 2022 (fyllnadsval)  
Lind von Fircks (M) Efter Caroline Örtholm 
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Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta i enlighet med val-PM.  
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar först om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med val-PM, och 
finner härvid att så är fallet. 
  
Härefter frågar ordförande om kommunstyrelsen kan välja Rasmus Lenefors (S) till 
vice ordförande i kommunstyrelsens råd för preventionsarbete, och finner härvid att 
så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Mats Arkhem (SD) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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Ändring av riktlinjer för bisysslor - HKF 9930  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Nya riktlinjer för bisysslor, enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 3 maj 2021, antas. 

2. Befintliga riktlinjer för bisysslor – HKF 9930 – upphävs och tas bort från 
Huddinge kommuns författningssamling. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommuns riktlinjer för bisysslor antogs av kommunfullmäktige den 15 
april 2013, § 20. 
  
Under våren har en översyn gjorts av riktlinjerna, som nu föreslås ändras för att tillse 
att innehållet i riktlinjerna är uppdaterade utifrån gällande kollektivavtal och 
lagstiftning samt att de överensstämmer med kommunens tillvägagångssätt för 
hantering av bisysslor. 
  
I enlighet med riktlinjer för styrdokument, beslutade av fullmäktige den 18 mars 
2019, § 17, ska inte riktlinjer ingå i Huddinge kommuns författningssamling. 
Riktlinjer för bisysslor föreslås därför tas bort från Huddinge kommuns 
författningssamling. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
Webbredaktionen – kommunstyrelsens förvaltning 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  70 (78) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 39   
    
Diarienummer KS-2021/1003.190    
 

 
 

Beslut om förändring av arbetstidsförläggning   
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Lediga klämdagar och halvdagar tas bort för samtliga medarbetare från och med år 
2022. 

2. Kommunens generella öppettid på torsdagar ändras från 18.30 till 17.00. 

 
Sammanfattning 
Framtidens välfärd ställer höga krav på kommuner att skapa en effektiv och kvalitativ 
verksamhet. En av de stora utmaningarna är att kompetensförsörja verksamheterna. 
  
Huddinge kommun har idag lediga klämdagar och halvdagar i samband med 
helgdagar. I Huddinge kommun är också de flesta administrativa verksamheter öppna 
till 18.30 på torsdagar. Arbetstiden för medarbetarna är förlagd enligt dessa 
öppettider. 
  
Förslaget om ny arbetstidsförläggning innehåller tre olika delar. Dels politiska beslut 
att ta bort generella öppettider till 18.30 på torsdagar och att ta bort lediga halvdagar 
och klämdagar. Dels att teckna ett nytt årsarbetstidsavtal med de fackliga parterna 
enligt delegationsordning för kommunstyrelsen C 2.1. 
  
Förslaget till förändring av arbetstidsförläggning innebär att de lediga klämdagarna 
och halvdagarna tas bort för samtliga medarbetare. Därutöver föreslås att kommunens 
öppettider i de administrativa verksamheterna på torsdagar ändras från 18.30 till 
17.00. De verksamheter där invånare har behov att komma i kontakt med tjänstemän 
på kvällstid ska fortsatt ha öppettid efter kontorstid. Beslut om avvikande öppettider 
kommer fattas på respektive förvaltning. 
  
Förhandlingar pågår om ett nytt årsarbetstidsavtal för medarbetare som idag har 
flextid. Det förslag som nu arbetats fram innebär en förkortad veckoarbetstid som 
kompenserar för lediga klämdagar och helgdagar samt ger kompensation för 
medarbetare inom administrativa verksamheter som fortsatt är schemalagda på 
kvällstid. 
  
Förslaget ligger i linje med hur många andra kommuner utformat sin 
arbetstidsförläggning. Syftet med förslaget om ny arbetstid är att minska utmaningen 
att kompetensförsörja verksamheterna och säkerställa framtidens välfärd samtidigt 
som Huddinge kommun ska vara en attraktiv arbetsgivare. Syftet är också att skapa 
likvärdiga förutsättningar för kommunens medarbetare. 
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Överläggning 
Mona Birgetz, HR-direktör, informerar om ärendet. 
  
I ärendet yttrar sig även Leif Dyrvall (DP), Camilla Broo, kommundirektör, Nujin 
Alacabek (V), Anders Lönroth (MP), Sara Heelge Vikmång (S), Martin Nigals (SD) 
och Henrik Juhlin (C). 
  
Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla Vänsterpartiets förslag till 
beslut i ärendet, se bilaga till detta protokoll. 
  
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla punkt 1 i 
Vänsterpartiets förslag till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Proposition ställs i två steg. 
  
Ordförande ställer först propositioner mot varandra, om bifall till förvaltningens 
förslag punkt 1 mot bifall till Vänsterpartiets förslag punkt 1. Ordförande finner 
härvid att kommunstyrelsen beslutar att bifalla förvaltningens förslag punkt 1. 
  
Härefter ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till förvaltningens 
förslag punkt 2 mot bifall till Vänsterpartiets förslag punkt 2. Ordförande finner 
härvid att kommunstyrelsen beslutar att bifalla förvaltningens förslag punkt 2. 
  
Sammanfattningsvis beslutar kommunstyrelsen att bifalla förvaltningens förslag i 
dess helhet. 
 
Reservationer 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, vilket 
återfinns som bilaga till detta protokoll. 
  
Sara Heelge Vikmång (S), för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp, reserverar 
sig mot beslutet till förmån för eget förslag. Se skriftlig reservation som bilaga till 
detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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Meddelanden till kommunstyrelsen 16 juni 2021  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Sammanställning av information till kommunstyrelsen har tillställts dess ledamöter i 
samband med det att kallelsen inför sammanträdet publicerades. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar kommunstyrelsen om styrelsen har tagit del av informationen och 
finner härvid att så är fallet. 
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Information om jäv vid politiska sammanträden i kommunen  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Vilhelmina Granfalk, kommunjurist informerar om ärendet. 
  
Jävsbestämmelserna syftar till att säkerställa ett objektivt beslutsfattande och 
förhindra att en förtroendevalds eller tjänstemans personliga relationer och intressen 
påverkar handläggning och beslutsfattande. Allmänheten ska kunna lita på att 
förtroendevalda och tjänstemän agerar sakligt och opartiskt. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig även Daniel Dronjak (M), Henrik Juhlin (C) och Anders Lönroth 
(MP). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar kommunstyrelsen om styrelsen har tagit del av informationen och 
finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 42   
    
    
 

 
 

Information om covid-19  
 
Ärendet utgår vid dagens sammanträde. 
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Övriga frågor  
 
Information: Utskottssammanträden i december 2021 
Daniel Dronjak (M), kommunstyrelsens ordförande, informerar.  
 
Kommunstyrelsen och kommunfullmäktige har beslutat om sammanträdestider för 
2022. Bland annat har beslut tagits om utskottssammanträden i januari, som 
korrelerar mot kommunstyrelsens sammanträde 2 februari (första sammanträdet för 
året). 
  
Därför kommer ordförande inom kort fatta beslut om att ställa in det sammanträde 
med arbetsutskottet som sedan tidigare är planerat till december 2021. 
Decembersammanträdet med samhällsbyggnadsutskottet kommer att kvarstå i form 
av ett Info SBU. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 16 juni 2021 § 44   
    
Diarienummer KS-2021/352.919    
 

 
 

Nomineringar till Byggnadspriset 2021  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att de tre utvalda objekten enligt tjänsteutlåtande daterat 
den 29 april 2021 ska nomineras till Huddinges Byggnadspris 2021. 

 
Sammanfattning 
Efter en nomineringsprocess under januari-mars 2021 har tre objekt valts ut som 
kandidater för Huddinges Byggnadspris 2021. De tre objekten är: 

• Solängens förskola i Stuvsta 
• Skapaskolan i Rosenhill 
• Flemingsbergsparken i Flemingsberg 

Efter sommaren kommer de tre objekten att offentliggöras och ett förfarande med 
omröstning bland allmänheten att ske. Det objekt som får flest röster kommer att 
tilldelas priset. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Yossi Sigal (S), Nicholas Nikander (L), Sara Heelge Vikmång (S), 
Anders Lönroth (MP), Albin Lindeskär, planarkitekt och Karl Henriksson (KD). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad.   
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
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Diarienummer UPP-2020/70.183    
 

 
 

Upphandlingsstrategi gällande upphandling av 
konsumentförpackade dagligvaror och fruktabonnemang  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Den föreslagna upphandlingsstrategin Upphandlingsstrategi gällande 
konsumentförpackade dagligvaror och fruktabonnemang enligt bilaga till 
förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 5 maj 2021, godkänns. 

 
Sammanfattning 
Ärendet avser upphandlingsstrategi för nämndövergripande upphandling av 
konsumentförpackade dagligvaror och fruktabonnemang. Kommunstyrelsens 
förvaltning har utformat en upphandlingsstrategi, vilken syftar till att åskådliggöra 
hur den kommande upphandlingen kommer att genomföras. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Roger Himmelsköld, upphandlingschef, 
Nujin Alacabek (V) och Sara Heelge Vikmång (S). 
  
Daniel Dronjak (M) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla förvaltningens förslag till 
beslut i ärendet. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
  
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
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Nämndinitiativ: Granska och omförhandla Huddinge 
kommuns avtal rörande Fleminghallen  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Det noteras till protokollet att förslag om nämndinitiativ rörande att Granska och 
omförhandla Huddinge kommuns avtal rörande Fleminghallen är väckt av Sara 
Heelge Vikmång (S). 

2. Kommunstyrelsen överlämnar ärendet till förvaltningen för beredning, för att 
därefter behandlas på kommande sammanträde med kommunstyrelsen. 

 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), med instämmande av Nujin Alacabek (V) och Anders 
Lönroth (MP), yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla det förslag till nämndinitiativ 
som Sara Heelge Vikmång (S) inlämnat. Förslaget återfinns som bilaga till detta 
protokoll. 
  
Daniel Dronjak (M) yrkar att ärendet ska beredas av förvaltningen, för att därefter 
behandlas på kommande sammanträde med kommunstyrelsen. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Daniel Dronjaks 
(M) yrkande, och finner härvid att så är fallet.  
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Förslag 

 

Ärende 3: Inriktning budget 2022–2024 

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Förslag till inriktningsärende 2022-2024 för Huddinge kommun, i enlighet med 
Vänsterpartiets budget för 2021 med planeringsram för 2022-2023, godkänns. 
2. Ekonomiska ramar i enlighet med Vänsterpartiets förslag till mål- och budget 2021, 
ska ligga till grund för nämndernas och bolagens yttranden.  
3. Förslag till lokalresursplan 2021, enligt bilaga 3 till kommunstyrelsens tjänsteutlåtande 
daterat 1 juni 2021 ska ligga till grund för nämndernas remissvar. 
4. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att se över resurstilldelning för klimat- 
och stadsmiljönämndens verksamheter, inklusive budgetering och resultatöverföring 
avseende verksamheten vinterunderhåll. Översyn ska ske i samverkan med miljö- och 
bygglovsförvaltningen.  
5. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att se över resultattilldelning till kultur- 
och fritidsnämndens verksamheter. Översyn ska ske i samverkan med kultur- och 
fritidsförvaltningen.  
6. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att utreda om kommunens finansiella mål 
för god ekonomisk hushållning med hänsyn till förändrade redovisningsprinciper av 
gatukostnadsersättning och investeringsbidrag.  
 
Bakgrund 
Vänsterpartiet hade ett annat förslag till mål- och budget för 2021 med planeringsramar 
för 2022–2023. Vi menar att dessa planeringsramar bör ligga till grund för budgeten och 
nämndernas remissvar för budgeten 2022.  
 
När det gäller ärendet är vi i grunden frågande till i vilken utsträckning det bör ses som 
ett politiskt ärende eller ett informationsärende med tanke på att budgeten redan är 
beslutad. Vi skulle därför kunna avstå från att delta i beslutet. Samtidigt ser vi det som 
ett politiskt ärende med hänsyn till att det inrymmer direktiv som kommer att ha en 
ekonomisk påverkan för kommunens verksamheter och kommuninvånarna i 
förlängningen.  
 
Vänsterpartiet vill se ett Huddinge som präglas av solidaritet, hållbarhet, jämlikhet, 
jämställdhet, mångfald och inkludering.  För oss innebär det att nämnderna och 
förvaltningarna måste få tillräckliga resurser för att garantera en stark välfärd där ingen 
riskerar att hamna mellan stolarna. Segregationen måste brytas, bostadsbyggandet 
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måste skyndas på för att tillgodose allas rätt till en bostad, jämställdhetsarbetet i 
kommunen måste intensifieras för att alla människor ska ha rätt till ett liv på lika villkor. 
Skolans roll måste förstärkas med fokus på kvalitativ undervisning snarare än att slå fast 
om skolföretagens vinster.  
 
I de två första beslutspunkterna yrkar vi därför på att inriktningsbeslutet och de 
ekonomiska ramarna ska utformas i enlighet med Vänsterpartiets budgetförslag från 
2021. Vidare ställer vi oss bakom punkterna 3–6.  
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt 
 



 
 

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-06-16 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 3: Inriktning budget 2022-2024 
 

Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och verka i, men här finns också allvarliga 
utmaningar. Underfinansieringen och nedskärningarna i Huddinges välfärd har pågått i flera 
år och har lett till att lärartätheten i grundskolan är bland de lägsta i Sverige. Vi har också 
stora barngrupper i förskolan, många timvikarier inom äldreomsorgen och stora skillnader 
mellan våra olika bostadsområden. Huddinge kommun har den högsta sjukfrånvaron i länet 
och har toppat listan i många år. 

 
Inriktningsärendet för budgeten bygger på den moderatledda koalitionens beslut om mål och 
budget som togs hösten 2020. Vi Socialdemokrater lade då fram ett eget budgetförslag som 
sätter välfärden först – den budgeten tillsammans med det förslag som vi lade fram för 
Delårsrapporten per den 31 maj 2021 om att satsa 6,5 mnkr på Huddinges äldre - vi menar 
hade gett bättre förutsättningar för våra verksamheter. Därför avstår vi från att delta i 
beslutet. 

 

För Socialdemokraterna  
Sara Heelge Vikmång 
 

 



Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2020-06-16

Förslag

Ärende 5: Detaljplan för Låset 1 m fl. inom kommundelen Skogås, beslut om
antagande

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Ny detaljplan för Låset 1 m.fl. antas ej.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del

Om detaljplan för Låset 1 m.fl. ej antas av kommunfullmäktige, ges förvaltningen i uppdrag
att återkomma med ett omarbetat förslag där förskolans friyta uppfyller boverkets riktlinjer.

Motivering
Området som den föreslagna planen berör bedömer vi som lämplig för förtätning och för
förskoleverksamhet. Vi är i grunden väldigt positiva till att ett planarbete gjorts för att
möjliggöra fler bostäder.
Den föreslagna planen har dock för liten friyta per barn på förskolan, endast 19
kvadratmeter. Boverkets riktlinjer anger att friyta ska vara minst 40 kvadratmeter per barn. Vi
har i tidigare skeden i planarbetet påpekat att den planerade friytan är för liten. Trots detta
läggs nu ett förslag fram för beslut med för liten friyta. Vi kan därför inte ställa oss bakom
den föreslagna planen,

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth
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Ärende 5: Detaljplan för Låset 1 inom kommundelen Skogås, beslut 

om antagande 

 

Vänsterpartiet ser positivt på att det tillskapas cirka 260 bostäder i Skogås och en 
förskola i ett kollektivtrafiknära område. Bra är också att området blir tryggare och att 
planen innebär en upprustning av Sjötorpsvägen. 
 
Det är bra att det planeras för ett bostadsområde med blandade upplåtelseformer. Vi 
anser dock att det inte är rimligt att enbart 62 lägenheter är hyresrätter. Det finns en stor 
brist på hyresrätter för människor som föredrar det eller inte har råd att köpa en bostad. 
Vi anser därför att kommunen vid försäljningen av mark borde ha ställt som villkor att 
åtminstone hälften av bostäderna skulle vara hyresrätter.  
 
Vi konstaterar återigen att- trots den barnkonsekvensanalys som har gjorts -friytan för 
den planerade förskolan inte uppfyller Boverkets rekommendationer med 40 kvm per 
barn. Vi reagerar mot att koalitionen fortsätter att planera mot barns behov av en bra 
miljö med utrymme där de fritt kan röra sig, vilket har betydelse för deras hälsa och 
utveckling. 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Ärende 6: Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun 

och Twara Fastighets AB (Västra Skogås 1:10), exploateringsavtal 

mellan Huddinge kommun och Akelius Lägenheter AB (Låset 1) samt 

exploateringsavtal mellan Huddinge kommun och Huddinge 

Samhällsfastigheter 

 

Vänsterpartiet ser positivt på att det tillskapas cirka 260 bostäder i Skogås och en 
förskola i ett kollektivtrafiknära område. Bra är också att området blir tryggare och att 
planen innebär en upprustning av Sjötorpsvägen. 
 
Det är bra att det planeras för ett bostadsområde med blandade upplåtelseformer. Vi 
anser dock att det inte är rimligt att enbart 62 lägenheter är hyresrätter. Det finns en stor 
brist på hyresrätter för människor som föredrar det eller inte har råd att köpa en bostad. 
Vi anser därför att kommunen vid försäljningen av mark borde ha ställt som villkor att 
åtminstone hälften av bostäderna skulle vara hyresrätter.  
 
Vi konstaterar återigen att- trots den barnkonsekvensanalys som har gjorts -friytan för 
den planerade förskolan inte uppfyller Boverkets rekommendationer med 40 kvm per 
barn. Vi reagerar mot att koalitionen fortsätter att planera mot barns behov av en bra 
miljö med utrymme där de fritt kan röra sig, vilket har betydelse för deras hälsa och 
utveckling. 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Ärende 7: Detaljplan för Stensättningen 4, Glömsta beslut om 

antagande 

 
 

Vänsterpartiet ser positivt på att det blir fler bostäder inom influensområdet för Spårväg 
Syd. Det är viktigt att man fokuserar på gestaltningen så att byggnaderna passar in i 
den omgivande miljön och inte ger intryck av ett främmande element bland småhusen. 
Att lägga sig vinn om att anpassa gestaltningen är vad vi borde göra i många andra 
områden i Huddinge. Det förhöjer attraktionskraften och livskvaliteten. Vi är för att det 
blir en blandning av bostäder med olika upplåtelseformer även i typiska villaområden. 
Det minskar de sociala skillnader som finns mellan olika kommundelar.  
 
Vi hade dock gärna sett att man undersökt möjligheten att även bygga hyresrätter här. 
Hyreshus behöver inte enbart utgöras av punkthus. Det finns fina exempel på 
hyresrätter i form av radhus. En förutsättning är naturligtvis att det skulle vara 
ekonomiskt möjligt eftersom det just är behovet av hyresrätter med rimliga hyror som är 
störst. Vår förhoppning är att man i andra exploateringsområden ska kunna öppna för 
radhusbebyggelse i form av hyresrätter.  
 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Ärende 8:  Exploateringsavtal mellan Huddinge kommun, Eknors 

Entreprenad AB och Bostadsrättsföreningen Paraden i Huddinge 

avseende fastigheten Stensättningen 5 

 

Vänsterpartiet ser positivt på att det blir fler bostäder inom influensområdet för Spårväg 
Syd. Det är viktigt att man fokuserar på gestaltningen så att byggnaderna passar in i 
den omgivande miljön och inte ger intryck av ett främmande element bland småhusen. 
Att lägga sig vinn om att anpassa gestaltningen är vad vi borde göra i många andra 
områden i Huddinge. Det förhöjer attraktionskraften och livskvaliteten. Vi är för att det 
blir en blandning av bostäder med olika upplåtelseformer även i typiska villaområden. 
Det minskar de sociala skillnader som finns mellan olika kommundelar.  
 
Vi hade dock gärna sett att man undersökt möjligheten att även bygga hyresrätter här. 
Hyreshus behöver inte enbart utgöras av punkthus. Det finns fina exempel på 
hyresrätter i form av radhus. En förutsättning är naturligtvis att det skulle vara 
ekonomiskt möjligt eftersom det just är behovet av hyresrätter med rimliga hyror som är 
störst. Vår förhoppning är att man i andra exploateringsområden ska kunna öppna för 
radhusbebyggelse i form av hyresrätter.  
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
 
 



Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2020-06-16

Förslag

Ärende 9: Planprogram för Visättra inom kommundelen Flemingsberg - beslut om
planuppdrag

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens beslut

1. Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att
upprätta förslag till planprogram för Visättra inom kommundelen Flemingsberg i
enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 3 maj
2021, med undantag redovisade nedan.

2. Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att i
arbetet med planprogram för Visättra utgå från Huddinge kommuns trafikstrategi,
enligt vad som beskrivs nedan.

Undantag
I förvaltningens tjänsteutlåtande, sidan 7, står följande:

Samtliga infrastrukturprojekt är angelägna och viktiga för möjligheten att utveckla
Flemingsberg mot den gemensamma visionen.

Kommunstyrelsen ställer sig inte bakom denna skrivning.

Utgå från Huddinge kommuns trafikstrategi
Kommunstyrelsen uppdrar åt förvaltningen att i planarbetet arbeta enligt Huddinge kommuns
antagna trafikstrategi och prioritera gång- cykel och kollektivtrafik. Spårväg syd är viktig för
att växla över till hållbara resor. Programarbetet måste även ta hänsyn till trafikplats
högskolan samt att Tvärförbindelse Södertörn kan komma att byggas. Det är dock viktigt att i
arbetet inte begränsa sig av Tvärförbindelse Södertörns vägplan förrän den vunnit laga kraft.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 9: Planprogram för Visättra inom kommundelen Flemingsberg - 

beslut om planuppdrag 

 

Det är välkommet att det nu kommer till stånd ett planprogram för Visättra för att skapa 
en helhet. Vänsterpartiet vill i detta sammanhang ge några medskick som vi tror är 
relevanta för att få ett så bra planprogram som möjligt för Visättra. Det är viktigt att 
planprogrammet stödjer en utveckling i samspel med naturen och minskad 
klimatpåverkan. Därför menar vi inledningsvist att Tvärförbindelsen som kommer ha 
motsatt effekt bör läggas ned och strykas ur planprogrammet. 
 
 

Infrastruktur och kollektivtrafik 
Det måste bli lättare att ta sig till och från Visättra. Visättras läge gör att det mest 
naturliga är att ta sig till Flemingsberg för att sedan ta sig vidare till andra kommundelar 
eller mot Stockholm eller Södertälje. Det finns för få bussar som trafikerar Visättra och 
under obekväma arbetstider behöver det finnas fler bussar till Visättra för personer som 
arbetar obekväma arbetstider och annars bara har som val att gå från Flemingsberg. 
Vidare behöver samtliga busshållplatser i Visättra förses med väntkurer. Med bättre 
turtäthet skulle också livet underlättas mycket för personer med rullator eller barnvagn. I 
dagsläget kan man få vänta länge om man inte får plats på bussen.  
 
Visättra, Björnkulla och Flemingsberg 
Den naturliga utvecklingen, som Vänsterpartiet ser det, är att bygga ihop Visättra, 
Flemingsberg och Björnkulla. Dessa områden ligger nära varandra och utvecklingen har 
redan inletts genom förtätningen i Flemingsbergsdalen och den planerade utbyggningen 
av Björnkulla med cirka 2000 bostäder. I detta sammanhang är det viktigt att poängtera 
att det ska finnas smidiga och trafiksäkra sätt att ta sig mellan de tre områdena.  
 
Förtätning och upprustning 
I underlaget finns skrivningar som antyder att Visättra skulle behöva en mer blandad 
bebyggelse i form av fler bostadsrätter. Detta menar vi inte stämmer. Det finns redan i 
dagsläget flera bostadsrättsföreningar i Visättra. De stora aktörerna i Visättra utöver 
bostadsrättsföreningarna är HSB, Huge Bostäder AB och Hembla. Fokus bör ligga på 
att bygga Visättra mer enhetligt. I dagsläget ger området ett splittrat intryck, såväl 
arkitektoniskt som i hur upprustade de olika fastigheterna är. Vidare bör kommunen 
fokusera på att få med sig de privata hyresvärdarna och bostadsrättsföreningarna i att 
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gemensamt göra ett lyft av området och renovera husen såväl invändigt som utvändigt. 
Underhåller i vissa delar, framförallt av det privata beståndet, har länge varit bristfällig. 
Till sist anser vi att kommunen bör förtäta och bygga nya lägenheter i Visättra i form av 
hyresrätter med låga hyror. Här är även radhus i form av hyresrätt ett välkommet inslag. 
Modeller får sådant byggande finns redan i dagsläget genom exempelvis Kombohus 
och Stockholmshus.  
 
Förskola, skola och skolvägar 
I och med förtätningen av såväl Visättra som Flemingsbergsdalen och Björnkulla är det 
viktigt att tillgodose behovet av platser i för- och grundskolan. Vi anser att den förtätning 
som är planerad i kommundelen gör att det på sikt kommer vara nödvändigt att bygga 
ytterligare en grundskola. Fler förskoleplatser måste också till. I dagsläget finns endast 
en grundskola, Visättraskolan. Trost att endast en grundskola finns i området har 
kommunen inte lyckats säkerställa att barnen har säkra skolvägar. Vi menar att det 
måste finnas möjlighet att promenera till Visättraskolan utan att passera över trafikerade 
vägar oavsett var i området man bor.  
 
Grönytefaktor  
Vänsterpartiet har tidigare motionerat om att Huddinge ska införa modellen 
Grönytefaktor (GFY) vid nybyggnation. Grönytefaktor (GYF) är ett planeringsinstrument 
som idag används bland annat i Stockholm stad och i Sundbyberg. Syftet med GYF är 
att skapa ekosystemtjänster genom att koppla samman grönytor med dagvatten. Detta 
dämpar effekterna av klimatförändringar, minskar buller, gynnar den biologiska 
mångfalden och skapar hälsa och sociala värden i kvarter och på gårdar. Bland annat 
användes metoden vid byggnationen av Norra Djurgårdsstaden i Stockholm. Där 
räknade man med en GYF på 0,6. Förenklat kan man säga att skalan går från 0 till 1 där 
0 är total avsaknad av grönytor och 1 är bara grönytor och inga hus. Ju högre siffra 
desto högre grönvärde, helt enkelt. Denna modell menar vi vore lämplig att tillämpa vid 
nybyggnation i Visättra.  
 
Medborgardialog  
I förslaget finns skrivningar om att planprogrammet ska förankras via dialog med 
medborgarna. Vänsterpartiet instämmer i att det är viktigt att förankra planprogrammet 
hos Visättraborna. Samtidigt vill vi poängtera att Visättrabornas idéer och inspel då 
måste tas i beaktande i den fortsatta utvecklingen av Visättra och följas upp i 
planeringen av nya projekt.  
 
Parkeringskaos Visättravägen 
Det finns ett antal problem med parkeringssituationen i Visättra. Bland annat det 
problem som finns i hela Huddinge, det vill säga att det nya digitala parkeringssystemet 
är svårt att förstå för många och att systemet bör kompletteras med ett klassiskt system 
med P-skiva och parkeringsautomater. Det andra problemet är att det saknas tillräckligt 
många parkeringsplatser i Visättra. Detta gör bland annat att Visättravägen stundtals ser 
ut som ett kaos. Denna situation måste lösas långsiktigt.  
 
Mötesplatser 
I utvecklingen av Visättra bör också en mer omfattande genomlysning göras kring de 
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naturliga träffpunkterna för ungdomar i Visättra för att se hur man kan skapa trygga, 
meningsfulla och attraktiva mötesplatser för både unga och äldre. Det bör också göras 
en översyn av hur man kan arbeta för att göra den lilla centrumanläggningen mer 
attraktiv och om det vidare finns möjligheter att ta till vara på den gamla 
centrumanläggningen och göra något bra av den. I dagsläget står den bara och förfaller 
samt utgör en otrygg miljö i området. 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Ärende 9: Planprogram för Visättra inom kommundelen 
Flemingsberg – beslut om planuppdrag 
 

Vi socialdemokrater ser positivt på att kommunen tar fram ett planprogram för Visättra. 
Planprogrammet ska ta utgångspunkt i visionen för Flemingsberg som formulerats i 
utvecklingsprogrammet för Flemingsberg och anpassas efter riktlinjerna från 
utvecklingsplanen för Flemingsberg. Vi ser positivt på att utveckla kommundelen 
Flemingsberg med bland annat nya bostäder, arbetsplatser, förskolor, skolor, äldreboenden, 
naturområden och idrottsplatser. En smart planering för fler bostäder bidrar också till att 
både bostadsbristen och trångboddheten minskar. Fler bostäder och boende är också en 
viktig förutsättning för att ge underlag för såväl bättre kommersiell som offentlig service. 

 
Vi ställer oss dock inte bakom den moderatledda koalitionens texter i mål och budget för 
2021 som prioriterar äganderätter, bostadsrätter och småhus. Segregation och ett 
ekonomiskt ojämlikt samhälle kan inte motverkas genom att i första hand fokusera på eget 
ägande. Det har aldrig varit så svårt att komma in på bostadsmarknaden som det är just nu 
och samtidigt så har det aldrig varit så svårt att få tag i en hyresrätt. Vi socialdemokrater anser 
därför på att vi i mycket högre takt istället måste fokusera på att öka antalet hyresrätter i 
kommunen, framförallt i och med att Huddinge har få hyresrättslägenheter jämförelsevis med 
övriga länet. Kommunen har tillgång till flera verktyg för att råda över detta: att kunna styra 
planering och utveckling av de olika geografiska områdena, eget markinnehav och möjlighet 
att strategiskt köpa mark och inte minst ägandet av Huge Bostäder AB som är kommunens 
allmännyttiga bostadsföretag.  
 
Medan regeringen de senaste åren investerat i den största bostadspolitiska satsningen på 
flera decennier med särskilda stöd för att få till fler hyresrätter på bostadsmarknaden så ser vi 
återkommande hur den moderatledda koalitionen väljer bort hyresrätterna. Vi beklagar 
därför att den moderatledda koalitionens texter i en enstaka budget ska få genomslag i ett 
uppdrag som gäller planer för decennier framåt. Utgångspunkten bör istället vara de 
övergripande mål och planer som det finns en bred samsyn kring somminnebär att vi ska 
bygga med blandande upplåtelseformer och bostadsstorlekar. Vi noterar att det dock inte är i 
planprogammet som upplåtelseformen för framtida bostäder  fastställs vilket bekräftades i 
beredningen av detta ärende.  
 
För Socialdemokraterna 
Sara Heelge Vikmång  
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Ärende 10: Avsiktsförklaring för planprogram Visättra  

 

Det är välkommet att det nu kommer till stånd ett planprogram för Visättra för att skapa 
en helhet. Vänsterpartiet vill i detta sammanhang ge några medskick som vi tror är 
relevanta för att få ett så bra planprogram som möjligt för Visättra. Det är viktigt att 
planprogrammet stödjer en utveckling i samspel med naturen och minskad 
klimatpåverkan. Därför menar vi inledningsvist att Tvärförbindelsen som kommer ha 
motsatt effekt bör läggas ned och strykas ur planprogrammet. 
 
 

Infrastruktur och kollektivtrafik 
Det måste bli lättare att ta sig till och från Visättra. Visättras läge gör att det mest 
naturliga är att ta sig till Flemingsberg för att sedan ta sig vidare till andra kommundelar 
eller mot Stockholm eller Södertälje. Det finns för få bussar som trafikerar Visättra och 
under obekväma arbetstider behöver det finnas fler bussar till Visättra för personer som 
arbetar obekväma arbetstider och annars bara har som val att gå från Flemingsberg. 
Vidare behöver samtliga busshållplatser i Visättra förses med väntkurer. Med bättre 
turtäthet skulle också livet underlättas mycket för personer med rullator eller barnvagn. I 
dagsläget kan man få vänta länge om man inte får plats på bussen.  
 
Visättra, Björnkulla och Flemingsberg 
Den naturliga utvecklingen, som Vänsterpartiet ser det, är att bygga ihop Visättra, 
Flemingsberg och Björnkulla. Dessa områden ligger nära varandra och utvecklingen har 
redan inletts genom förtätningen i Flemingsbergsdalen och den planerade utbyggningen 
av Björnkulla med cirka 2000 bostäder. I detta sammanhang är det viktigt att poängtera 
att det ska finnas smidiga och trafiksäkra sätt att ta sig mellan de tre områdena.  
 
Förtätning och upprustning 
I underlaget finns skrivningar som antyder att Visättra skulle behöva en mer blandad 
bebyggelse i form av fler bostadsrätter. Detta menar vi inte stämmer. Det finns redan i 
dagsläget flera bostadsrättsföreningar i Visättra. De stora aktörerna i Visättra utöver 
bostadsrättsföreningarna är HSB, Huge Bostäder AB och Hembla. Fokus bör ligga på 
att bygga Visättra mer enhetligt. I dagsläget ger området ett splittrat intryck, såväl 
arkitektoniskt som i hur upprustade de olika fastigheterna är. Vidare bör kommunen 
fokusera på att få med sig de privata hyresvärdarna och bostadsrättsföreningarna i att 
gemensamt göra ett lyft av området och renovera husen såväl invändigt som utvändigt. 
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Underhåller i vissa delar, framförallt av det privata beståndet, har länge varit bristfällig. 
Till sist anser vi att kommunen bör förtäta och bygga nya lägenheter i Visättra i form av 
hyresrätter med låga hyror. Här är även radhus i form av hyresrätt ett välkommet inslag. 
Modeller får sådant byggande finns redan i dagsläget genom exempelvis Kombohus 
och Stockholmshus.  
 
Förskola, skola och skolvägar 
I och med förtätningen av såväl Visättra som Flemingsbergsdalen och Björnkulla är det 
viktigt att tillgodose behovet av platser i för- och grundskolan. Vi anser att den förtätning 
som är planerad i kommundelen gör att det på sikt kommer vara nödvändigt att bygga 
ytterligare en grundskola. Fler förskoleplatser måste också till. I dagsläget finns endast 
en grundskola, Visättraskolan. Trost att endast en grundskola finns i området har 
kommunen inte lyckats säkerställa att barnen har säkra skolvägar. Vi menar att det 
måste finnas möjlighet att promenera till Visättraskolan utan att passera över trafikerade 
vägar oavsett var i området man bor.  
 
Grönytefaktor  
Vänsterpartiet har tidigare motionerat om att Huddinge ska införa modellen 
Grönytefaktor (GFY) vid nybyggnation. Grönytefaktor (GYF) är ett planeringsinstrument 
som idag används bland annat i Stockholm stad och i Sundbyberg. Syftet med GYF är 
att skapa ekosystemtjänster genom att koppla samman grönytor med dagvatten. Detta 
dämpar effekterna av klimatförändringar, minskar buller, gynnar den biologiska 
mångfalden och skapar hälsa och sociala värden i kvarter och på gårdar. Bland annat 
användes metoden vid byggnationen av Norra Djurgårdsstaden i Stockholm. Där 
räknade man med en GYF på 0,6. Förenklat kan man säga att skalan går från 0 till 1 där 
0 är total avsaknad av grönytor och 1 är bara grönytor och inga hus. Ju högre siffra 
desto högre grönvärde, helt enkelt. Denna modell menar vi vore lämplig att tillämpa vid 
nybyggnation i Visättra.  
 
Medborgardialog  
I förslaget finns skrivningar om att planprogrammet ska förankras via dialog med 
medborgarna. Vänsterpartiet instämmer i att det är viktigt att förankra planprogrammet 
hos Visättraborna. Samtidigt vill vi poängtera att Visättrabornas idéer och inspel då 
måste tas i beaktande i den fortsatta utvecklingen av Visättra och följas upp i 
planeringen av nya projekt.  
 
Parkeringskaos Visättravägen 
Det finns ett antal problem med parkeringssituationen i Visättra. Bland annat det 
problem som finns i hela Huddinge, det vill säga att det nya digitala parkeringssystemet 
är svårt att förstå för många och att systemet bör kompletteras med ett klassiskt system 
med P-skiva och parkeringsautomater. Det andra problemet är att det saknas tillräckligt 
många parkeringsplatser i Visättra. Detta gör bland annat att Visättravägen stundtals ser 
ut som ett kaos. Denna situation måste lösas långsiktigt.  
 
Mötesplatser 
I utvecklingen av Visättra bör också en mer omfattande genomlysning göras kring de 
naturliga träffpunkterna för ungdomar i Visättra för att se hur man kan skapa trygga, 
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meningsfulla och attraktiva mötesplatser för både unga och äldre. Det bör också göras 
en översyn av hur man kan arbeta för att göra den lilla centrumanläggningen mer 
attraktiv och om det vidare finns möjligheter att ta till vara på den gamla 
centrumanläggningen och göra något bra av den. I dagsläget står den bara och förfaller 
samt utgör en otrygg miljö i området. 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Ärende 15: Gör fotbollsplanen i Jakobslunds till en 
aktivitetsplats för unga, gamla och hundar! – 
ställningstagande över Huddingeförslag 
 
Fredrik B Nilsson har lämnat in ett Huddingeförslag om att göra fotbollsplanen i Jakobslund 
till en aktivitetsplats för unga, äldre och hundar. Platsen föreslås utvecklas för fotboll, 
innebandy, padel, basket, utegym, sittplatser samt hundrastgård. 

 

Socialdemokraterna ser positivt på förslag som syftar till att skapa fler ytor för aktivitet och 
rörelse. Det bidrar till att locka ut än fler Huddingebor utomhus och kan också förbättra 
folkhälsan. Därtill står Huddinge inför en fortsatt kraftig expansion de närmaste decennierna 
och fler mötes- och aktivitetsytor är nödvändigt för en socialt hållbar kommun i framtiden. 
Då behövs både investeringar i nya anläggningar men också upprustning och förbättringar av 
de redan befintliga.  

 

Förvaltningens synpunkter om att Norra Långsjön – som finns med i kommunens 
parkprogram och ligger nära fotbollsplanen i Jakobslund – är mer lämpad än bollplanen när 
det gäller att skapa en ny attraktiv mötesplats i området framstår som rimliga. Den bredd av 
aktiviteter som Huddingeförslaget förespråkar verkar dock inte ingå i planerna för parken. 
Därför vore det välkommet att se över förutsättningarna för att skapa ett så rikt utbud av 
aktiviteter som möjligt inom ramen för Projektet Norra Långsjön. 

 

För Socialdemokraterna 
 
Sara Heelge Vikmång  
 
 

 

 



 

 

Protokollsanteckning 
 

19. En enhetlig kommunikationsprocess i Huddinge kommuns hela 
verksamhet – beslut om justering av budgetramar 

Sverigedemokraterna välkomnar sunda effektiviseringar och minskad administration. Redan 
i vårt budgetalternativ återfinns besparingar inom just kommunikationsdelen av kommunens 
verksamhet. 

Det är vår bedömning att en kommun kan upprätthålla en hög nivå av kommunikation, 
genom såväl sociala medier som genom direktkontakt med invånare, med en betydligt mer 
fokuserat nyttjande av personalresurser an vad som är fallet idag. Denna analys bekräftas nu 
genom jämförelser med andra kommuner, där tjänsteutlåtandet konstaterar att ”de 
påvisbart dyrare kommunikationsfunktionerna i Huddinge inte rättfärdigas med en högre 
kvalitet än vad som uppvisas i andra kommuner”. 

Förslaget på omorganisation inom kommunikationsfunktionen är ett bra steg till att minska 
onödiga kostnader för kommunen och dess skattebetalare. Vi tror även att den här sortens 
omorganisation kommer att leda till klarhet i vilka arbetsmoment som är överflödiga och 
vilka som är skalbara, något som i sin tur till fler effektiviseringsmöjligheter. 

Med anledning ovanstående bifaller vi tjänsteutlåtandets förslag till beslut. 

 

 

Sverigedemokraterna 
Mats Arkhem  

PROTOKOLLSANTECKNING 
2021-06-16 
Kommunstyrelsen 
Ärende 19 
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Ärende 19: En enhetlig kommunikationsprocess i Huddinge kommuns 

hela verksamhet – beslut om justering av budgetramar 

 

Beskrivningen av ärendet återger från början behovet av effektiviseringar, som fastslogs 
i den borgerliga minoritetskoalitionens förslag till budget för 2021. Vänsterpartiet har 
identifierat ett stort antal av den borgerliga minoritetskoalitionens så kallade 
effektiviseringar att de i praktiken handlar om nedskärningar. Därefter konstateras att en 
granskningsrapport anger att Huddinge kommun har högre kostnader för administrativ 
personal än jämförbara kommuner. Det man nu vill presentera som ett behov av vad 
man, lite diffust, kallar för ett ”enhetligt Huddinge-narrativ” framstår för oss inte som 
något annat än en nedskärning på antalet kommunikatörer i kommunen.  
 
Vänsterpartiet ser vissa poänger med att ha en enhetlig kommunikationsavdelning. 
Samtidigt menar vi att Huddinge kommun har ett bra kommunikativt arbete och att det 
inte finns något som tyder på att färre kommunikatörer skulle kunna göra ett lika bra 
jobb.  
 
En risk vi ser är också att en centralisering av kommunikationsfunktionerna i kommunen 
skulle göra att man går miste om ämnesspecifik kompetens. Den kommunikatör som 
jobbar på en specifik förvaltning skaffar sig naturligt nog även specialkompetens på den 
förvaltningens ansvarsområde och har en större möjlighet till tät och naturlig dialog med 
kollegorna i förvaltningen. Risken med en centraliserad funktion är att det skulle kunna 
resultera i fler kommunikationsmissar mellan berörd förvaltning och 
kommunikationsavdelningen eftersom man inte har samma dagliga kontakt både 
formellt och informellt.  
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Protokollsanteckning ärende 20 – Framtida organisation för 
idrottsanläggningar 

 

Huddinge Samhällsfastigheter AB fick i ägardirektiven år 2017 ett uppdrag från 

kommunfullmäktige att tillsammans med kommunen genomföra en utredning av 

framtida organisation för idrottsanläggningar. Direktivet lämnades med en 

förväntan om att utredningen skulle påvisa effektiviseringspotential, 

kompetensvinster och ökad tydlighet gentemot medborgare och föreningsliv, 

genom ett ökat samarbete i en förändrad organisation. 

 

Vi konstaterar att utredningen inte uppvisar önskvärda effekter utan vi upplever 

att mer fokus har lagts på organisationernas olikheter än på framtida 

utvecklingsmöjligheter. Vi tror också att det hade varit fruktbart om utredningen 

hade jämfört vår verksamhet och effektivitet med de kommuner som lyckats 

uppnå bäst resultat snarare än jämförelser med de som ligger geografiskt nära.  

 

Utredningen föreslår att samarbetet fördjupas men att det även fortsättningsvis 

bedrivs i separata organisationer. Vi står bakom förvaltningens förslag men vill 

understryka vikten av att det fördjupade samarbetet leder till ett mer likartat 

arbetssätt. Vi kommer att följa det fortsatta arbetet med de åtta prioriterade 

områdena för fördjupad samordning och samverkan och utesluter inte en 

kommande översyn av strukturen i syfte att uppnå önskade samordningsvinster. 

 

 

 

 

Daniel Dronjak  

Kommunstyrelsens ordförande  
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Ärende 20: Framtida organisation för idrottsanläggningar 
 

Idrotten och föreningslivet bidrar till att skapa ett levande, rikare och mer demokratiskt 

samhälle att leva i. Det är också en viktig del av välfärden. I Huddinges idrottsföreningar 

möts och utvecklas tusentaltals barn, ungdomar och vuxna. Inom idrotten kan barn och unga 

växa och utvecklas i en trygg miljö. Samtidigt är föreningslivet också en viktig del i arbetet för 

en mer jämställd och integrerad kommun.  

 

Från politiskt håll ska vi därför verka för att ge kommunens idrottsföreningar bästa möjliga 

förutsättningar att bedriva sin verksamhet. En viktig aspekt av detta är att vår organisation 

för idrottsanläggningar är så tydlig och effektiv som möjlig. Därför välkomnade vi att 

Huddinge Samhällsfastigheter AB i ägardirektiven år 2017 fick ett uppdrag från 

kommunfullmäktige att tillsammans med kommunen genomföra en utredning av framtida 

organisation för idrottsanläggningar.  

 

Den utredning som nu har presenterats är välgjord och välskriven. Samtidigt hade vi bl.a. 

gärna sett en tydligare ekonomisk analys och ett större fokus på långsiktig potential snarare 

än kortsiktiga hinder. Därför röstade vi för att avslå beslutspunkt 2.  

 

Vi står bakom utredningens förslag men vill också, likt den styrande koalitionen, betona 

värdet av att det fördjupade samarbetet leder till ett mer effektivt arbetssätt. Detta för att 

gynna föreningslivet, gemene Huddingebo som nyttjar kommunens idrottsanläggningar, 

såväl som tjänstepersoner i de aktuella organisationerna. Vi kommer nu att följa det 

fortsatta arbetet med de åtta prioriterade områdena för fördjupad samordning och 

samverkan och vill understryka vikten av att dessa verkligen genomförs för att våra 

gemensamma resurser ska användas så effektivt som möjligt.  

 

 



För Socialdemokraterna 

 

Sara Heelge Vikmång 
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Ordförandeförslag ärende 21 - Utredning hundrastgårdar i 
Huddinge kommun 

 

Tilläggsförslag 
Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att, i dialog med miljö- och 

bygglovsförvaltningen, utreda och lämna förslag på tre spridda platser i 

kommunen, lämpliga att anlägga hundrastgårdar samt studera möjligheten att 

involvera hundägare i drift och underhåll. Förslagen ska redovisas vid 

kommunstyrelsens sammanträde den 22 september 2021.  

 

Bakgrund 
Kommunfullmäktige gav den 11 februari 2019 kommunstyrelsen i uppdrag att 

utreda förutsättningarna för hundrastgårdar. 

En utredning har genomförts som ger en samlad bild av vilka möjligheter till 

aktivitet för hundar och deras ägare som i dag är tillgängliga i kommunen samt 

vilka förutsättningar och möjligheter som finns för att skapa nya hundrastgårdar 

och aktivitetsanläggningar. Kommunstyrelsen föreslås vid sitt sammanträde den 

16 juni 2021 godkänna utredningen.  

Som ett tillägg till att godkänna föreliggande utredning föreslås här 

kommunstyrelsens förvaltning även ges i uppdrag att utreda och senast i 

september 2021 återkomma till kommunstyrelsen med förslag på tre olika platser, 

utspridda i kommunen, där det är möjligt att anlägga hundrastgårdar. I Huddinge 

finns stora naturområden där större hundrastgårdar med fördel kan anläggas. 

Med utgångspunkt i utredningen, bör inriktningen för uppdraget vara att föreslå 

tre platser i olika delar av kommunen, gärna i anslutning till naturområden.  

 

 

Daniel Dronjak  

Kommunstyrelsens ordförande 
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Ärende 22: Utvärdering av Huddinge kommuns sammantagna förmåga 

att hantera och leverera det kommunala uppdraget vid pandemin 

Covid19 

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Utvärderingen Huddinge kommuns hantering av Covid-19 pandemin kompletteras 
med en kartläggning av följande aspekter av pandemin: 
 
- Hur har pandemin påverkat demokratin? 
- Hur har tillgången till- och användningen av skyddsutrustning sett ut inom 
äldreomsorg, hemtjänst, förskola och grundskola? 
- Hur ungas psykiska hälsa påverkats av pandemin med ett tillägg om hur personer som 
mått dåligt kunnat identifieras under distansundervisning på gymnasiet? 
 
Bakgrund 
Huddinge kommun har gett konsultfirman Governo i uppdrag att granska hur Huddinge 
kommun har agerad under pandemin. Konsultfirman menar att Huddinge i likhet med 
andra kommuner behöver säkra sin förändringsförmåga för att ställa om under en kris. 
Vidare menar Governo att Huddinge kommun behöver utveckla stöd till verksamheterna 
under kris och följa upp att åtgärderna gett önskad effekt. Dessutom bör 
digitaliseringens möjligheter tillvaratas på ett bättre sätt.   
 
Vänsterpartiet delar i stort de konstateranden som framförs i rapporten och tycker det är 
bra och viktigt att dessa synpunkter lyfts fram. Det är viktigt att kommunen fungerar så 
bra och praktiskt effektivt som möjligt under en kris.  
 
Coronakrisen har drabbat alla Sveriges kommuner på ett kännbart sätt. Det är viktigt att 
poängtera att Huddinge kommun varken varit bäst eller sämst i klassen i regionen. Vi 
menar dock att det finns underlag som saknas för att kunna få en heltäckande bild av 
hur Huddinge kommun fungerat och agerat i förhållande till pandemin.  
 
Vi skulle vilja ha en genomlysning av vilka effekter pandemin haft på den lokala 
demokratin och medbestämmandet bland kommuninvånarna. Hur har digitala 
sammanträdesformer fungerat? Har alla kunnat delta på lika villkor när sammanträden 
skett digitalt? Har medborgarna kunnat ha samma kontaktytor med kommunens 
tjänstemän som de i vanliga fall har tillgång till? 



2 (2) 

 
Vi skulle dessutom vilja se en granskning av hur det fungerat med skyddsutrustning till 
privata och kommunala verksamheter inom äldreomsorg och hemtjänst, förskola och 
grundskola. Har alla erbjudits skyddsutrustning? Har alla använt den skyddsutrustning 
de erbjudits?  
 
Inom gymnasieundervisningen har man från Huddinge kommuns sida haft 
hemundervisning med digitala verktyg under stora delar av pandemin. Många 
organisationer som jobbar med ungas psykiska hälsa har slagit larm under pandemins 
gång om att ungas psykiska ohälsa ökat. Detta är en viktig aspekt att kartlägga. Hur har 
skolhälsovården kunnat identifiera unga som mått dåligt under pandemin? I vilket 
utsträckning har dessa ungdomar fått den hjälp de behöver? 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt 
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Ärende 22: Utvärdering av Huddinge kommuns sammantagna 
förmåga att hantera och leverera det kommunala uppdraget vid 
pandemin Covid19 
 

Bakgrund 
 
Den pågående coronapandemin har slagit hårt mot hela vårt samhälle. Vi har alla, enskilda människor 
såväl som samhällsviktiga verksamheter, behövt vidta åtgärder för att minska smittspridningen, skydda 
riskgrupper och i förlängningen rädda liv. Under dessa svåra förhållanden har personalen i Huddinge 
kommuns verksamheter utfört ett ovärderligt arbete. För våra äldre inom äldreomsorgen och i 
hemtjänsten, och för våra barn och unga i förskolan, skolan och gymnasiet. Därigenom har de 
anställda i Huddinge kommun också möjliggjort för läkare, sjuksköterskor och räddningspersonal att 
kunna gå till jobbet. Vi vill börja med att uttrycka vår tacksamhet för detta. 
 

Coronapandemin har blottat de brister som har funnits inom välfärden i allmänhet och inom 
äldreomsorgen i synnerhet. Personalsituationen inom äldreomsorgen är ansträngd och många har 
vikariat eller deltidsanställningar. Behovet av rätt kompetens och stabila anställningar har blivit tydligt.  
 
Vi ställde oss bakom uppdraget om utvärderingen av kommunens krisberedskapsförmåga. Huddinge 
kommun ska i likhet med andra kommuner, regioner och samhället i stort granska de insatser som 
gjorts under pandemin för att stärkas och lära av krisen. Samtidigt menar vi att det behövs fler 
åtgärder och en större insats för att utgöra ett underlag för en förbättrad krisberedskapsförmåga. Vi 
föreslog därför att kommunen skulle tillsätta en oberoende granskning om spridning av covid-19 inom 
kommunens äldreomsorg. Detta förslag röstades ner i kommunfullmäktige i november förra året.  
 
När kommunstyrelsen nu tar emot utvärderingen så önskar vi att frågor kring bland annat hur 
demokratin påverkats, hur ungas psykiska ohälsa fångats upp och hur smittspridningen inom 
äldreomsorgen påverkats av bristen på skyddsutrustning bör belysas ytterligare. 
 
Utvärderingen 
Governos utvärdering är intressant läsning och det finns många styrkor i Huddinge kommuns 
hantering av pandemin och arbetet med att minska smittspridningen och att fortsätta leverera på det 
kommunala uppdraget. Bland annat lyfts personalens och chefernas insatser fram. Det finns dock 
också brister som vi menar är viktiga att vi måste fortsätta att analysera och vidta åtgärder kring. 
 
Information har inte nått alla 
Information om coronapandemin har inte nått alla Huddingebor. Dels på grund av att informationen 
på för få språk och dels på att alla Huddingebor inte deltar i det digitala samhället. Detta är allvarligt. I 



tider av kris där utgången av pandemin har hängt på att var och en av oss i hög grad tagit eget ansvar 
över sina sociala kontakter. Socialdemokraterna har länge påpekat bristerna i att alla inte deltar i det 
digitala samhället och att kommunens information och verktyg måste kunna anpassas därefter.  
 
Pandemin slagit hårdast mot redan utsatta grupper 
Det handlar om grupper med svag anknytning till arbetsmarknaden och osäkra boendesituationer. 
Socialdemokraterna påtalade tidigt inför sommaren 2020 hur viktigt det var att kommunen trots 
pandemin säkrade upp sommarjobben för unga, det är ett viktigt verktyg från kommunens sida för att 
främja ungas möjlighet att få kontakt med arbetsmarknaden. Trots detta så ansökte inte kommunen 
fullt ut för de 2,2 miljoner kronorna som aviserades från regeringen med syfte att stötta upp för 
sommarjobben under pandemin och detta är något som vi än beklagar.  
 
Unga har varit utsatta under pandemin 
I förskolan så vittnas det om bristande städ- och hygienrutiner, det är svårt att hålla avstånd, 
förskolegårdarna är för dåligt upplysta och den digitala infrastrukturen har inte räckt till. Vi ser även 
problematik i grundskolan där den pedagogiska utvecklingen påverkats negativt och att barn hållits 
hemma i olika omfattning beroende på var i kommunen de bor.  
 
Utvecklingsarbetet på skolorna har fått stå tillbaka och lärare och fritidspersonal har fått undervisa i 
ämnen de saknar behörighet i. Den höga sjukfrånvaron som var bland de högsta i Sverige redan innan 
pandemin har också självklart med anledning av pandemin ökat ännu mer. Personalen vittnar om att 
de är utarbetade och trötta.  
 
Även i gymnasieskolan ser vi problem, där skolorna har en undervisningsskuld i flertalet ämnen. Även 
här går det att se tydliga skillnader i resultat utifrån distans och hemundervisning där de svagare 
eleverna har haft det kämpigare.  
 
Mycket av detta hade kanske varit svårt att komma ifrån, men vi socialdemokrater ser tydliga samband 
mellan låg lärartäthet och få kollegor med att sjukantalen var höga redan innan pandemin. Det är inte 
konstigt att man måste jobba mer om man är färre, och ökar arbetsbelastningen ytterligare på det, 
vilket den gjort under pandemin, så är det logiskt att personalstyrkan blir utmattade. 
 
Unga har drabbats av inställda träningar och aktiviteter och fått tillgång till inga eller färre 
kulturupplevelser i förskola och skola. Här är det viktigt att komma igång så snabbt som restriktionerna 
tillåter för att upprätthålla ungas möjlighet till idrott, kultur, föreningsliv och rörelse.  

Ökad psykisk ohälsa 
Den fysiska och psykiska hälsan har försämrats till följd av social isolering, fysisk inaktivitet, oro, 
missbruk och våld i hemmet. I februari i år presenterade Jämställdhetsmyndigheten en 
kunskapssammanställning kring psykisk ohälsa. Där bekräftas en klar ökning av problemen bland unga, 
omkring tio procent av alla flickor och pojkar mellan tio och 17 år har diagnostiserad psykisk ohälsa. 
För unga män och kvinnor mellan 18 och 24 år var samma siffror tio respektive 15 procent. 

Kraftbyråns undersökning visar att unga i Huddinge mår sämre på grund av distansundervisningen. 
Sömnsvårigheter, nedstämdhet och ångest är några av de svårigheter som beskrivs.  

Tryggheten har försämrats 
Både den faktiska och den upplevda tryggheten bland kommunens invånare har dessutom påverkats. 
Governos utvärdering påvisar bland annat att kriminella blivit mer synliga vid exempelvis droghandel. 
Utöver detta vittnar också många kvinnojourer om att våldet i hemmen har ökat och att det är svårt 
att idag se helheten av till vilken grad coronapandemin ökat mäns våld mot kvinnor i och med de stora 
mörkertalen och att kvinnor inte vågar anmäla.  



Brister i samverkan med civilsamhället 
Vi socialdemokrater tror på ett samhälle där kommunen har ett nära samarbete med civilsamhället, 
det är genom att använda sig av fantastiska organisationer så som exempelvis Kvinnojouren i 
Huddinge som vi får bättre insyn i vilket arbete som behövs göras. Även utvärderingen från Governo 
som vi refererar till i denna protokollsanteckning visar på just detta: att Huddinges samverkan med 
civilsamhällsaktörer måste förbättras då både kommunikation och ömsesidigt förtroende anses 
bristfälligt.  

Brist på testkapacitet och skyddsutrustning 
Pandemin har självklart också påverkat våra äldre och den personal som arbetar inom vård och 
omsorg. Inspektionen för vård och omsorg, IVO, har presenterat sina slutsatser om hur Sveriges 
äldreboenden hanterat coronapandemin. Huddinge kommun är en av de 40 särskilt drabbade 
kommunerna där närmare 70 procent av coronadödsfallen på äldreboenden har inträffat.  

Vi socialdemokrater har under hela året stått upp för Huddinge kommuns äldreomsorg och kämpat för 
den kommunala hemtjänsten. I äldreomsorgen så ser vi framförallt hur flera års underfinansieringar 
skapat en ohållbar situation för kommunens personal som lett till höga sjukantal, minutscheman och 
bristfällig arbetsmiljö. Att det dessutom fanns för dåligt med skyddsutrustning på äldreboendena i 
början av pandemin har påverkat verksamheterna, detta är dock inte något speciellt för Huddinge 
kommun. Det som däremot faller kommunen i famnen är personalomsättningen och försörjningen av 
den samma, och här hade vi socialdemokrater önskat mer.  

Huddinge måste byggas starkare än före krisen och välfärden måste sättas först. Ojämlikhet måste 
byggas bort och alla Huddingebor måste kunna leva säkrare och tryggare liv. Skolan måste stärkas och 
jobben bli fler. 

 
För Socialdemokraterna  
 
Sara Heelge Vikmång 
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Ärende 23: Granskning av kommunens krisberedskap inför 

Coronakrisen – svar på revisionsskrivelse från kommunens revisorer 

 

Revisorerna har med hjälp av KPMG granskat kommunens krisberedskap inför 
Coronakrisen. Pandemin slog hårt mot alla Sveriges kommuner. Ingenting i 
revisionsskrivelsen pekar på att Huddinge skulle varit vare sig bäst eller sämst rustad för 
dessa utmaningar.  
 
Vänsterpartiet delar den bild som framkommer i revisionsskrivelsen om att det skulle 
behövas en trygghets- och säkerhetspolicy som är överordnad Huddinge kommuns 
program för säkerhet och trygghet och riktlinjerna för krisberedskap och extraordinära 
händelser. Vi instämmer även i att kommunen behöver fördjupa sin krisberedskap 
genom en utbildnings- och övningsplan för att öka förståelsen för vilken funktion varje 
medarbetare har i händelse av en kris. Till sist menar vi också att det som föreslås i 
revisionsskrivelsen om att kommunstyrelsen bör överväga att inrätta en trygghets- och 
säkerhetssektion som rapporterar direkt till kommunstyrelsen är en god idé.  
 
Under början av pandemin fanns det stor osäkerhet om vem som bestämde vad 
gällande skolors öppethållande. Vi menar att beslutskedjan gällande detta, men även 
andra offentliga verksamheter som besök på äldreboenden, bör ses över. Det måste i 
varje givet läge vara tydligt vem som har rätt och skyldighet att fatta vilka beslut.  
 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Ärende 31: Hållbarhetsstrategi – svar på remiss från Region 

Stockholm 

 

Hållbarhetsstrategin är tänkt att vara ett dokument som gör det lättare för Region 
Stockholm att arbeta utifrån sin hållbarhetspolicy. Policyn svarar i sin tur mot Agenda 
2030, Parisavtalet och Regional Utvecklingsplan för Stockholm 2050 (RUFS 2050).  
 
Vänsterpartiet välkomnar att hållbarhetsstrategin ska utgå från social, - ekologisk,- och 
ekonomisk hållbarhet. Vi tycker att strategins tre fokusområden, Hållbara städer, 
landsbygd- och skärgårdsområden, Hållbar konsumtion och produktion och En 
organisation att lita på är bra områden att fokusera på.  
 
Det är också bra att förvaltningen i sina synpunkter lyfter fram att Stockholm ska vara en 
region som går i spetsen och agera som positivt exempel för hela landet. Därför menar 
man att det är värt att väcka frågan om det övergripande klimatmålet är tillräckligt 
ambitiöst. Vi menar att det finns klara fördelar med att lägga ribban högt för 
storstadsregioner. Här finns de ekonomiska musklerna, medvetenheten och 
kompetensen som behövs för att klara det.  
 
I vårt förslag till Mål- och budget för Huddinge kommun 2021 föreslog vi också att 
kommunstyrelsen skulle få i uppdrag att inleda ett arbete för att ta fram en strategi för 
klimatomställning i enlighet med Parisavtalet, RUFS 2050 och Agenda 2030. Detta 
menar vi fortsatt att Huddinge bör göra. 
 
Till sist vill vi framhäva vikten av goda transportmöjligheter inom regionen med 
kollektivtrafik. Det finns idag stora möjligheter att bygga ut kollektivtrafiken och öka 
turtätheten i Stockholmsområdet för att öka incitamenten att ställa bilen hemma och 
välja att resa kollektivt. Det är också viktigt att priserna på månadskort hos SL gör det 
attraktivt att välja att resa kollektivt. I dagsläget ökar priset för ett månadskort med 
någon hundralapp per år. Risken att det snart inte är skäliga priser för det kollektiva 
resandet är överhängande om inte trenden vänds.  
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Ärende 34: Ds 2021:13 Nationell plan för trygghet- och studiero – svar 

på remiss från utbildningsdepartementet 
 
Utredningen Nationell plan för trygghet och studiero har skickats på remiss till Huddinge 
kommun från Utbildningsdepartementet. Utredningen föreslår ett antal lagändringar och 
förändringar av läroplanerna. Tanken är att dessa ska träda i kraft i juli 2022.  
 
Förslaget föreslår bland annat att Lärare och rektorer ska få bättre tillgång till befintligt 
stöd när det gäller trygghet och studiero, att elevernas delaktighet ska säkerställas när 
det gäller att följa upp hur målen om trygghet och studiero efterlevs, att skolpersonalens 
befogenheter att ingripa fysiskt måste bli mer tydliga och att mobiltelefoner endast får 
användas om läraren gett instruktion om att det ska ske.  
 
Det är inte okänt att det finns problem med ordning och reda i många skolor, såväl i 
Huddinge som på andra platser runt om i landet. Det är ett problem som lätt kan gå ut 
över studiero och trygghetskänsla i skolmiljön. Vänsterpartiet ställer sig inte negativa till 
ett mobilförbud. Vi menar dock att det bör tydliggöras vad som menas med att 
skolpersonalens möjlighet att ingripa fysiskt mot elever. Vi förutsätter att detta i grunden 
enbart handlar om att personalen ska få en ökad tydlighet i gränsdragningarna i 
specifika situationer. Däremot finns redan den kompetensen hos lärare eftersom 
konflikthantering ingår i utbildningen, därifrån finns också en gräns för vad som kan 
utgöra barnaga, vilket är förbjudet enligt lag. Den gränsen får naturligtvis aldrig 
överträdas av skolpersonalen. Det skulle skapa minst lika stor otrygghet som mobbning 
eller bråk och stök.  
 
Vidare menar vi att det finns ett stort behov av att analysera var otryggheten och bristen 
på studiero i skolan kommer ifrån. Klassamhällets segregerande effekter är en naturlig 
plats att börja på. Här är det socioekonomiska utjämningssystemet för skolor inom 
samma kommun ett viktigt verktyg. Skolsegregation och betygsinflation gör att det är 
nödvändigt att också se över det fria skolvalet och friskolereformens effekter på trygghet 
och studiero i skolan.  
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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35. Rökförbud vid badplatser i Huddinge - Ställningstagande över 
Huddingeförslag 

Rökningens skadliga hälsopåverkan är i dagens samhälle känt för de allra flesta. Samtidigt 
utsätts många människor för så kallad andrahandsrökning i offentliga miljöer, något som har 
resulterat i detta Huddingeförslag som samlade mer än 100 röster. 

Sverigedemokraterna ser behovet av att motverka ofrivillig andrahandsrökning på de platser 
där många människor vistas samtidigt, i synnerhet barn och ungdomar. 

Sverigedemokraterna vill föra till protokollet att vi delar Huddingeförslagets 
problembeskrivning och andemening. Med hänsyn till de juridiska hinder som uppstår vid ett 
rökförbud, har Sverigedemokraterna måndagen den 7 juni lämnat in en motion som föreslår 
att undanbe rökning på utvalda platser och på så vis leva upp till det resultat som 
Huddingeförslaget eftersträvar.  

 

 

 

Sverigedemokraterna 
Mats Arkhem  
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Ärende 35: Rökförbud vid badplatser i Huddinge - Ställningstagande över

Huddingeförslag

Att andra röker i ens närhet är något som många upplever som besvärande. 2019 utökades
omfattningen av var det råder rökförbud, med bland annat att det gäller lekplatser, i
kollektivtrafiken och vid entréer dit allmänheten har tillträde. Tyvärr omfattar förbudet inte
badplatser, vilket skulle ha varit uppskattat av många. Vi håller med om förvaltningens
bedömning att det hade varit önskvärt med ett rökförbud på våra badplatser.

Med förhoppning om att det kommer ett generellt förbud för rökning på badplatser, eller att
kommunerna bemyndigas med att införa lokala förbud, ser vi dock gärna att man arbetar
aktivt med beteendeförändringar. Kommunen bör redan idag kunna arbeta i
Huddingeförslagets andemening med till exempel skyltar med uppmaning om att visa
hänsyn till andra. Vår bedömning är att detta är något som förvaltningen själva kan ta initiativ
till att undersöka och genomföra. Då finns möjligheten att redan idag nå framgång i att skapa
rökfria miljöer som skulle uppskattas av många.

Socialdemokraterna Miljöpartiet de gröna

Sara Heelge Vikmång Anders Lönroth
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37. Valärenden 

Sverigedemokraterna välkomnar inrättandet av ett råd för preventionsarbete inom 
kommunen. Vi finner det dock beklagligt att man i ännu instans väljer att genom valteknisk 
samverkan stänga oss ute från att delta. 

Den skenande brottsligheten är bortom alla gränser för vad ett samhälle ska tolerera. 
Skjutningar, barnrån och gängkriminalitet är bara exempel på företeelser som numera är en 
del av vår vardag. 

Det blir allt viktigare att kommunen gör mer för att förbättra situationen. Åtgärder som vi 
föreslagit hittills är bland annat mer belysning, resurser till grannsamverkan och fler kameror 
i otrygga områden. 

Vi ser idag en oroande utveckling där Huddinge år efter år placerar sig på länssnittet för 
otrygghet och oro för brottslighet i Brottsförebyggande Rådets nationella 
trygghetsundersökning (NTU). 

Sverigedemokraternas ambition är att Huddinge ska vara en av Stockholms tryggaste 
kommuner, och vi hoppas att införandet av ett råd för preventionsarbetet inom kommunen 
kommer bidra till det målet, även ifall vi i detta fall inte tillåts att delta i arbetet. 

 

Sverigedemokraterna 
Mats Arkhem  
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Ärende 39: Beslut om förändring av arbetstidsförläggning 

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Lediga klämdagar och halvdagar behålls oförändrade för samtliga medarbetare. 
2. Kommunens generella öppettid på torsdagar behålls oförändrade. 
 
 
Bakgrund 
Förslaget handlar dels om att anställda ska nekas ledighet på klämdagar och halvdag 
före röd dag. Dels handlar det om att kommunens generella öppettider, som tidigare på 
torsdagar varit fram till klockan 18.30, nu ska förkortas till 17.00 samtliga vardagar.  
 
Som Vänsterpartiet ser det innebär detta förslag två konkreta försämringar. Dels 
kommer medborgarservicen att försämras för alla Huddinges heltidsarbetande och dels 
för alla Huddinge kommuns medarbetare. När det gäller medborgarservicen så arbetar 
många heltidsanställda mellan klockan 09.00 och 17.00. Om Huddinge kommun varje 
vardag i veckan stänger sin medborgarservice klockan 17.00 kommer många som 
behöver kommunens hjälp inte att ha möjlighet att söka den hjälpen. Det räcker inte att 
utöka kommunens e-tjänster för att kompensera detta eftersom den digitala klyftan finns 
även bland personer som förvärvsarbetar. Man skriver vidare att det finns en risk att 
kommunens anställda, som tidigare kompenserats med 30 minuter kortare arbetsdag 
övriga dagar, begränsas i sin möjlighet till familjeliv när man har arbetstid till 18.30. 
 
När det gäller frågan om att ta bort klämdagar och halvdagar i kommunen och därmed 
förvänta sig heltidsarbete av samtliga anställda under dessa dagar så anser vi inte att 
det finns ett motiv i form av ökad produktivitet eller effektivisering som kan försvara ett 
sådan ingrepp. Huddinge kommun ska vara en attraktiv arbetsplats för alla anställda. Att 
hänvisa till att jämförelsekommuner gjort denna förändring är inte ett motiv för att 
försämra anställningsvillkoren för kommunens anställda.  
 
Det har kommit till vår kännedom att det finns kritik från de fackliga organisationerna i 
Huddinge kring detta förslag men också ett utbrett missnöje bland medarbetarna med 
att få klämdagar och halvdagar indragna.  
 
Vi menar också att detta är något som egentligen bör hanteras mellan parterna, men 
när det nu ligger på vårat bord att fatta beslut om, så menar vi att det system som vi 
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hittills har haft ska kvarstå, såvida parterna kommer överens om annat. 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt 
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RESERVATION 

 
Ärende 39: Beslut om förändring av arbetstidsförläggning 
 

Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för vårt yrkande om att: Lediga klämdagar 
och halvdagar behålls oförändrade för samtliga medarbetare.   
 

Bakgrund 
 

Personalen är kommunens viktigaste resurs och de gör ett viktigt arbete. De ska ha goda och trygga 
förutsättningar.  Det råder en stor konkurrens om personalen i välfärden – förskola, skola, socialtjänst 
och äldreomsorg – mellan kommunerna i Stockholms län. För att fler ska vilja jobba kvar och börja 
jobba i Huddinge krävs det att kommunen erbjuder goda arbetsvillkor. Det handlar om att ge bra 
förutsättningar, erbjuda en god arbetsmiljö med ett gott och öppet arbetsklimat och möjliggöra för 
chefer och medarbetare att känna delaktighet, engagemang och trivsel på sin arbetsplats. Lediga 
klämdagar och halvdagar är och har varit en omtyckt förmån för personalen i Huddinge kommun. Om 
den förmånen ska tas bort så måste alla personalgrupper involveras och kompenseras på ett rimligt 
sätt. 
 
Den svenska modellen bygger på en stark arbetsrätt och starka parter på arbetsmarknaden. I Sverige 
finns grundläggande regler för arbetsmarknaden i lag. I övrigt är det kollektivavtal som reglerar lön, 
arbetstid, inflytandefrågor och andra anställningsvillkor. Det är fack och arbetsgivare som förhandlar 
fram kollektivavtal. Vi önskar att helheten kring förändringar kring arbetstidsförläggningen i Huddinge 
kommun skulle hanteras av parterna i enlighet med den här modellen. Fackförbunden tillsammans 
med arbetsgivaren har mycket bättre förutsättningar att på djupet kunna gå igenom vad denna 
förändring innebär för samtliga medarbetare, dessutom finns det då möjlighet att förhandla fram en 
lösning som kan möta såväl kommunens behov som personalens vilja och önskemål. Inte som i detta 
ärende att bryta ut två delar: kläm- och halvdagar samt öppettiderna på torsdagar.  
 
Efter arbetsutskottet gjordes efter våra frågor och synpunkter förtydliganden i förvaltningens 
tjänsteutlåtande, vilket är en förbättring från det tidigare underlaget. Vi tackar också för den muntliga 
informationen under kommunstyrelsen. Det verkar dock som att det fortfarande finns olika bilder av 
huruvida olika personalgrupper kompenserats och informerats i detta för personalen viktiga ärende. 
 
Vi valde därför idag att förespråka att kommunen skulle stå fast vid förmånen kläm- och halvdagar.  
 
För Socialdemokraterna  
Sara Heelge Vikmång  
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Protokollsanteckning

Ärende 39: Beslut om förändring av arbetstidens förläggning

Löner och förmåner för anställda har sedan slutet på 30-talet varit frågor vi löst genom
förhandling mellan parterna. Om någon av parterna vill ändra på någon detalj i
förutsättningarna har man bjudit in till samtal för att komma fram till en helhetslösning som
fungerar för båda parter.

Tyvärr har Huddinge sedan många år åsidosatt delar av den här principen när man från
politiskt håll själva beslutat om så kallade generella öppettider samt att alla anställda har rätt
att vara lediga på klämdagar. Det här kan så klart låta som ett bra beslut, problemet är att
det sätter käppar i hjulet på de förhandlingsprocesser som sker löpande. Idag upplever vi att
det finns en bred enighet om att vi från politiken inte ska bakbinda förhandlingarna framöver
genom att detaljstyra vissa delar av det som normalt förhandlas om.

När det här ärendet skickades ut saknades stora delar av den information vi hade behövt för
att kunna ta ställning till det faktiska beslutet. Att den styrande koalitionen släppte igenom
ärendet utan att se helheten är förvånansvärt och har skapat stor oreda i vad som faktiskt
föreslogs. Vi i Miljöpartiet motsatte oss starkt förslaget i och med det underlag vi fick. När vi
sedan såg att hela bilden inte var presenterad i underlaget spenderade stor möda med att
försöka reda ut vad som egentligen gäller.

Innan kommunstyrelsens sammanträde lyckades förvaltningen komma med ett uppdaterat
underlag som bättre förklarade hela situationen och hur beslutet skulle komma att påverka
våra olika anställda. Det är en komplex situation med många grupper med olika
förutsättningar.

Sammanfattningsvis har vi förståelse för att den här förändringen behöver göras, men vi är
kritiska till hur ärendet och helheten har hanterats. Vi förutsätter att kommunen nu för vidare
dialog med de grupper som inte kompenseras i det här beslutet. Kommunen kan inte
använda formuleringar som att “medarbetarna är kommunens viktigaste resurs” utan att
faktiskt agera därefter.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 45: Upphandlingsstrategi gällande upphandling av 

konsumentförpackade dagligvaror och fruktabonnemang 

 

När det handlar om brukare inom hemtjänst eller äldreomsorg finns det en central fråga 
och det är att de ska känna sig trygga och säkra i sina hem. Trygga i att de vet vem som 
kommer till dem och varför, säkra på att de får den omsorg de ska ha och har rätt till.  
 
Många av dem som idag får hjälp av hemtjänsten i Huddinge är på andra sidan den 
digitala klyftan. De saknar helt, eller delvis kunskap om datorer och internetköp. I 
förslaget föreslås att dessa personer ska kunna få hjälp att köpa hem mat via internet 
från matleverantörer som kommunen tecknar avtal med. Detta är en i grunden god 
tanke. Det kan vara tidsbesparande för personalen som därmed har möjlighet att göra 
annat under den effektiva tid de befinner sig i en brukares hem istället för att bara gå 
och handla. Att arbeta inom hemtjänsten är dessutom tungt och innehåller många tunga 
lyft. Om bärande av matkassar kan undvikas är det bra ur en arbetsmiljösynpunkt.  
 
Det blir också fel när man antar att alla som arbetar inom hemtjänsten har kunskap om 
hur man beställer mat via de olika digitala leverantörerna. Hemtjänstpersonalen måste 
således vid behov utbildas för att i sin tur kunna bistå brukarna vid beställning av mat.  
 
I förslaget framhävs däremot möjligheten att matleverantörernas utkörare också ska 
hjälpa brukarna att bära upp och dessutom packa upp matvarorna. Här ser vi flera 
problem. Dels att det i så fall handlar om ännu fler okända ansikten som passerar 
genom brukarnas hem. Det är inte önskvärt. Dessutom finns det en säkerhetsaspekt på 
detta som är viktig att ha med sig. Om man låter utkörarna utföra dessa uppgifter är det 
viktigt att kommunen får de loggar som finns om vem som haft vilken utkörning ifall det 
skulle inträffa något oförutsett. Dessutom saknar dessa utkörare troligen den kompetens 
som krävs för att det ska vara lämpligt att de utför denna typ av arbetsuppgifter.  
 
En rimligare lösning än att utkörarna ska vara de som hjälper till med uppackning av 
dagligvaror är att Huddinge kommun i så fall skriver sina avtal på ett sådant sätt att man 
kan få en ber exakt leveranstid än vad som är brukligt hos dessa företag, där 
leveranstiden oftast anges till mellan två olika klockslag, exempelvis mellan 18 och 21. 
På så vis finns möjlighet att planera in besök från hemtjänsten för hjälp med uppackning 
av dagligvaror. 
 
När eller om Huddinge kommun tecknar ett sådant avtal med en eller flera digitala 
dagligvaruhandelstjänster bör kommunen ställa krav på kollektivavtalsliknande villkor. 



2 (2) 

Det är också viktigt att de har ett klimatsmart och ekologiskt tänk i sin verksamhet. Det 
är viktigt att minska kommunens koldioxidfotavtryck i alla sammanhang där det är 
möjligt.  
 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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PROTOKOLLANTECKNING 

 
Ärende 45: Upphandlingsstrategi gällande upphandling av 
konsumentförpackade dagligvaror och fruktabonnemang 
 

 

Socialdemokraterna ser möjligheter med digitala inköp inom hemtjänsten. Vi vill dock lyfta 
fram att alla inte deltar i det digitala samhället och att det kommer att krävas stöd och 
hjälp för såväl brukarna och personalen för att det nya systemet ska fungera. Vi vill också 
poängtera att tryggheten för de äldre måste säkras när det gäller leveranserna av varorna. 
Vår förhoppning är att digitala inköp leder till en bättre arbetsmiljö för personalen och en 
högre kvalitet för brukarna. 

 

Huddinge kommun upphandlar varje år för stora summor och skattekronorna ska 
användas på allra bästa sätt. Samtidigt är det vår uppfattning att kommunen ska verka för 
att upphandlingar mer aktivt ska bidra till ett långsiktigt hållbart samhälle såsom respekt 
för arbetstagarens rättigheter, klimat- och miljöhänsyn, innovation och social inkludering. 

 

Det innebär att vi anser att vid offentliga upphandlingar ska kommunen säkerställa att de 
anställda som utfört arbetet för det offentliga har samma villkor som arbetsmarknadens 
parter kommit överens om. Upphandlingen ska inte bidra till lägre löner och en press 
nedåt på skyddet av människor, hälsa och miljö.  
 
Därför ska krav i enlighet med svenska kollektivavtal och de villkor som innefattas så långt 
som internationella regelverk tillåter vara en självklarhet i kommunens upphandlingar. 

 

För Socialdemokraterna  

Sara Heelge Vikmång 
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Granska och omförhandla Huddinge kommuns avtal 

rörande Fleminghallen 

 

Förslag till beslut  

• Att kommunstyrelsen beslutar att undersöka möjligheterna att omförhandla avtalet 
för Fleminghallen med Niam AB för att minska såväl längden som kostnaderna.  

• Att kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att 
arbeta för att de tomma lokalerna i Fleminghallen blir uthyrda. 

• Att kommunstyrelsen beslutar att tillsätta en oberoende granskning som utreder vad i 
hanteringen av Fleminghallen som har brustit samt presenterar förslag på åtgärder 
som ska motverka att en liknande situation kan ske igen. 

 

Bakgrund 

En hållbar ekonomi är en förutsättning för dagens och framtidens välfärd och ett starkare 
samhälle. En sund ekonomi innebär att ta ansvar för den ekonomiska situationen idag men 
också att rusta för framtiden. Våra gemensamma skattekronor ska därför självklart användas 
på allra bästa sätt. 

I september 2019 skulle ett bibliotek och ungdomshus ha öppnat i Fleminghallen. Detta efter 
att delar av Fleminghallens lokaler hade stått tomma under en längre tid.  
 
Att en tvist med hyresvärden nu innebär att flytten till Fleminghallen inte blir av, och att 
kultur- och fritidsverksamheten i Flemingsberg och Visättra därmed har utarmats snarare än 
att utvecklas, är både olyckligt och oroande och kräver en såväl skyndsam som långsiktig 
lösning.   

Huddinges föreningsliv är en fantastisk resurs för kommunen. Här möts och utvecklas varje 
dag tusentals barn, unga, vuxna och äldre i en berikande och stimulerande miljö. Samtidigt 
utgör föreningslivet också en viktig del i arbetet för en mer jämställd, trygg och välmående 
kommun. Att vi ger föreningslivet goda förutsättningar att bedriva sin verksamhet är därför 
en investering som ger oss mångdubbelt tillbaka. De ska därför ges bästa möjliga 
förutsättningar för sin verksamhet.  



Det fanns en potential i att skapa en ny och modern samlingspunkt för idrott, kultur och fritid 
i Fleminghallen. Men flera år senare har kommunen istället betalat 6 miljoner kronor för 
outhyrda lokaler och sitter fast i ett avtal till 2036.  

Den oaktsamma hanteringen av våra gemensamma skattekronor som hanteringen av 
Fleminghallen har inneburit måste få ett slut. De tomma lokalerna måste hyras ut. Därtill 
behöver en granskning ske för att klarlägga orsakerna till hur Huddinge kommun hamnade i 
den här situationen och hur det säkerställs att det inte kan ske igen. 
 

För Socialdemokraterna 
Sara Heelge Vikmång 
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